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 OR-RM.0002.7.6.2019 

Protokół Nr XL/21 

z obrad IX sesji Rady Miejskiej w Koronowie 

odbytej w dniu 26 maja 2021 r. 

w sali konferencyjnej w Urzędzie Miejskim 

w Koronowie przy ul. Farnej 24 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Pan Patryk Mikołajewski   - Burmistrz Koronowa 

Pan Sławomir Marszelski   - I Zastępca Burmistrza Koronowo 

Pan Piotr Kazimierski   - II Zastępca Burmistrza 

Pani Alicja Tymek    - Skarbnik Gminy,   

Pan Rafał Bułka    - Radca Prawny UM w Koronowie. 

 

1.Otwarcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

 

Obrady XLX sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzyła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Koronowie Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk. Poinformowała 

zebranych, że obrady sesji Rady Miejskiej w Koronowie są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja na żywo 

oraz nagrania z sesji dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk - W związku  

z trwającą pandemią oraz stale rosnącą ilością zakażeń bardzo proszę wszystkich 

o bezwzględne zachowanie środków ostrożności podczas obrad dzisiejszej sesji. 

 

2.Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.      

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Proszę 

o potwierdzenie kworum na tabletach.  
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Na podstawie listy obecności i potwierdzenia kworum na tabletach  Przewodnicząca 

rady Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk stwierdziła prawomocność obrad XL sesji 

Rady Miejskiej w Koronowie. 

W sesji udział wzięło 19 radnych na ogólny stan 21 radnych. 

Nieobecni radni: Pani Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Lista obecności radnych  stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk - Witam serdecznie: 

1. Panie i Panów Radnych Rady Miejskiej w Koronowie. 

2. Burmistrza Koronowa Pana Patryka Mikołajewskiego, Zastępcę Burmistrza 

Koronowa Pana Sławomira Marszelskiego, Zastępcę Burmistrza Koronowa 

Pana Piotra Kazimierskiego, Skarbnik Gminy Panią Alicję Tymek, radcę 

prawnego urzędu Pana Rafała Bułkę oraz pracowników urzędu. Witam również 

obecnego na sali doktora Pana Andrzeja Nowaka. 

3. Wszystkich mieszkańców Gminy Koronowo oglądających transmisję obrad 

sesji.  

 

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad sesji. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk – Przechodzimy do 

punktu trzeciego porządku obrad sesji, do wniosków dotyczących zmiany porządku 

obrad sesji. Czy są wnioski o zmianę porządku obrad sesji? 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Sławomir Marszelski - Wnoszę o zdjęcie  

z porządku obrad punktu 25 rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie warunkowej przedwstępnej umowy darowizny  

z przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej w Bydgoszczy spółka z o.o. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Kto z Państwa 

radnych jest za zdjęciem z porządku obrad punktu 25. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie warunkowej przedwstępnej umowy 

darowizny z przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej w Bydgoszczy spółka  

z o.o? 

 

Kto jest za? 19 głosów. 
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Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto się wstrzymał? 0 głosów. 

Zatem punkt 25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie warunkowej przedwstępnej umowy darowizny z przedsiębiorstwem 

Komunikacji Samochodowej w Bydgoszczy spółka z o.o. zostanie zdjęty z porządku 

obrad sesji. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Wnoszę o zdjęcie  

z porządku obrad dzisiejszej sesji punktu 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX Sesji 

Rady Miejskiej w Koronowie.  

Kto z Państwa radnych jest za zdjęciem z porządku obrad punktu 4. Przyjęcie protokołu  

z obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Koronowie? 

 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto się wstrzymał? 0 głosów. 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Koronowie zostanie 

zdjęty z porządku obrad sesji. 

 

Zatem porządek obrad sesji po zmianach będzie wyglądał następująco: 

1. Otwarcie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. – zdjęty  

z porządku obrad sesji 

5. Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności międzysesyjnej. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

7. Raport Burmistrza Koronowa o stanie Gminy Koronowo za rok 2020: 

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Koronowo za rok 2020, 

b) debata, 

c) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Koronowa 
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wotum zaufania.  

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Koronowo za 2020 rok:  

a)  przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Koronowo za 2020 

rok, 

b)  informacja Burmistrza Koronowa dotycząca wykonania zadań w 2020 r., 

c)  przedstawienie sprawozdania finansowego za 2020 r.,  

d)  przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 

w sprawie      wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Koronowa 

sprawozdaniu z wykonania      budżetu Gminy Koronowo za 2020 rok wraz 

z informacją o stanie mienia Gminy,  

        e) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Koronowo 

według stanu na dzień 31.12.2020 r.,  

f) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie 

owykonaniu budżetu Gminy Koronowo za 2020 rok, 

g) dyskusja.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Koronowo za 2020 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Koronowa za 2020 rok: 

a)  przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie 

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Koronowa za 

2020 rok, 

b)  przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Koronowa za 2020 rok,  

c)  dyskusja,  

d)  podjęcie uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Koronowo na rok 2021. 
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Koronowie za 2020 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – 

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Koronowie. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie  przyznania  w  roku  2021  dotacji  na  

prace  konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Koronowo na lata 2021-2027. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Województwu Kujawsko-

Pomorskiemu pomocy finansowej w postaci pokrycia kosztów związanych  

z wykonaniem dokumentacji projektowej oraz kosztów związanych z wykupem 

gruntów dla zadania pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 244 w miejscowości 

Wtelno” i zawarcia w tej sprawie Porozumienia  pomiędzy Gminą Koronowo 

a  Województwem Kujawsko-Pomorskim.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia użytkowania wieczystego 

działki ewidencyjnej nr 25/19 położonej Koronowie.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu „Lipkusz 5” położonego w Koronowie, gm. Koronowo. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „OGRODOWA” dla terenu położonego w Koronowie, gm. 

Koronowo. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia wkładu finansowego do 

spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie Sp. z o.o. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współdziałania z jednostkami 

samorządu terytorialnego tworzącymi Stowarzyszenie Metropolia Bydgoszcz na 

rzecz opracowania Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego 

Obszaru Funkcjonalnego (SUMP BydOF). 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „SIM – Bydgoski” spółka z ograniczoną 
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odpowiedzialnością. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

warunkowej przedwstępnej umowy darowizny z Przedsiębiorstwem Komunikacji 

Samochodowej w Bydgoszczy Sp. z o.o. -  zdjęty z porządku obrad sesji 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 

Burmistrza Koronowa. 

29. Zapytania, wnioski i informacje. 

30. Składanie interpelacji. 

31. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Koronowo  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2020. 

32. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.  

33. Zamknięcie obrad XL sesji. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Przechodzimy do punktu 

czwartego porządku obrad sesji: Przyjęcie protokołu z obrad XXXIX sesji Rady 

Miejskiej w Koronowie. 

Punkt zdjęty z porządku obrad sesji. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności międzysesyjnej. 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

piątego porządku obrad sesji, do sprawozdania Burmistrza Koronowa z działalności 
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międzysesyjnej. 

Sprawozdanie zostało zamieszczone na eSesji. Czy mają Państwo radni jakieś 

pytania do sprawozdania? 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie  

o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

szóstego porządku obrad sesji, do informacji przewodniczącej Rady Miejskiej  

w Koronowie o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk odczytała informację  

o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach.  

Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu. 

 

Ad. 7. Raport Burmistrza Koronowa o stanie Gminy Koronowo za rok 2020. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Roamniuk– Przystępujemy do punktu 

siódmego porządku obrad sesji, do raportu Burmistrza Koronowa o stanie Gminy 

Koronowo za rok 2020. 

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Koronowo za rok 2020, 

Proszę Pana burmistrza Patryka Mikołajewskiego o przedstawienie raportu o stanie 

Gminy Koronowo za rok 2020. 

Burmistrz Koronowa Patryk Mikołajewski - Raport jak w roku ubiegłym, który 

Państwu za chwilę przedstawimy, jest tutaj owocem pracy naszych 

współpracowników i naszej. Podzieliłem go tak samo jak w zeszłym roku na działy  

i będę prosił, żeby moi zastępcy referowali odpowiednimi działami, za które 

odpowiadają, a wówczas wspólnie będziemy odpowiadać w debacie na Państwa 

pytania. Proszę, zacznie burmistrz Kazimierski. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Piotr Kazimierski - Przystępujemy do prezentacji 

raportu. W roku ubiegłym terytorialnie Gmina Koronowo swojej wielkości nie zmieniła, 
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jej powierzchnia nadal wynosi 411,7 km 2. Stan zamieszkania mieszkańców na dzień 

31 grudnia 2020 roku to 23.334 osoby, z czego 10.471 osób są to mieszkańcy 

miasta, a 12.863 osoby są to osoby zamieszkujące nasze wsie. Co do stanu 

finansów Gminy Koronowo. Wykonane dochody budżetu Gminy na dzień 31 grudnia 

2020 roku wyniosły 130.966.368,04 zł. Na dzień 31 grudnia 2020 roku plan 

wydatków budżetowych wynosił 131.068.672,31 zł. Wykonanie budżetu 

przedstawiało się następująco: plan dochodów budżetowych wynosił 121.778.670,31 

zł, a wykonanie wyniosło 130.966.368,04 zł, co stanowi 107,54 % założonego planu. 

Co do wydatków, plan zakładał 131.068.672,00 zł, natomiast wykonanie wynosiło 

118.320.356,89 zł, co stanowiło 90,27% planu. Jeżeli chodzi o część inwestycyjną  

w roku ubiegłym. Wykonanie, wykonane wydatki inwestycyjne wynosiły 

14.227.298,45 zł, co stanowiło 12% ogółu wydatków. Mieliśmy w roku ubiegłym 

dokładnie 101 zadań inwestycyjnych na koniec 2020 roku. Z takich jak najbardziej 

istotnych, takich największych inwestycji, które udało nam się zrealizować w roku 

ubiegłym to: przebudowa ulicy Kościelnej w Mąkowarsku za kwotę 789.000,00 zł; 

przebudowa drogi gminnej Glinki - Cierplewo za kwotę 691.000,00 zł; rozbudowa 

drogi gminnej do Kadzionki za 879.000,00 zł; czy też budowa ulicy Spacerowej  

i Objazdowej  

w Samociążku za kwotę 649.000,00 zł. Było również wiele inwestycji pomniejszych, 

wiele projektów dróg w roku ubiegłym rozpoczęło swój bieg, ale zadbaliśmy również 

o tą część bezpieczeństwa, czyli mówiliśmy tutaj zakup łodzi płaskodennej z silnikiem 

zaburtowym za kwotę 149.000,00 zł. I bardzo duża i bardzo istotna inwestycja 

również, czyli termomodernizacja Przedszkola Samorządowego w Koronowie przy 

ulicy Dworcowej 5 za kwotę 1.373.233,50 zł. Może WPF -u szczegółowo omawiać 

nie będę, ale z istotnych kwestii, bo tutaj na pewno Pani Skarbnik rozszerzy temat 

dokładnie przy przedstawianiu planu z wykonania budżetu, ale co jest też również 

bardzo istotne, to w roku ubiegłym dokonaliśmy spłat w wysokości 4.630.000,00 zł. 

Są to spłaty kredytów. Na dzień 31 grudnia 2020 roku zadłużenie naszej Gminy 

wynosiło 5.140. 000,00 zł i składa się na to: pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, emisja obligacji komunalnych, zarówno  

w Spółdzielczej Grupie Bankowej, jak i Banku Pekao S.A. To do informacji o stanie 

Mienia Komunalnego poproszę Burmistrza Marszelskiego. 
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Zastępca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski - Najważniejsza może taka 

informacja syntetyczna w formie tabelarycznej. Otóż składniki majątkowe uznane za 

środki trwałe według ewidencji księgowej tutejszego urzędu to: na początek roku 

2020 wartość 176.593.000,00 zł. W ciągu roku 2020 nastąpiły przychody 

14.818.401,86 zł, to były przede wszystkim skutki inwestycji. Rozchody na 

1.472.075,86 zł. W związku z tym wartość końcowa, czyli na 31 grudnia tych 

składników majątkowych naszych, wzrosła do kwoty 189.939.574,34 zł. Gmina jest 

właścicielem lub użytkownikiem wieczystym blisko tysiąca hektarów, konkretnie 901 

hektarów, z tego użytki rolne to ponad 200 hektarów, użytki leśne 54 hektary, tereny 

komunikacyjne czyli drogi - 406 hektarów. Szczegółowa sprawozdawczość zgodnie  

z klasyfikacją środków trwałych, została Państwu Radnym w raporcie przedstawiona 

zgodnie z grupami. Więcej środków trwałych, tego myślę nie będę tutaj czytał, tego 

jest kilka stron. Kolejny rozdział informacji o realizacji polityk, programów i strategii. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Piotr Kazimierski - Gmina Koronowo pracuje na 

strategii rozwoju Gminy, na uchwale z 2016 roku. Obejmuje ona okres czasowo 

2016-2025 roku. Na chwilę obecną mamy na ukończeniu prace i myślę, że w 

przyszłym miesiącu będziemy pracować nad uchwaleniem nowej strategii. 

Zrealizowano szereg działań, które przyczyniły się do dalszego postępu przyjętych 

założeń, jeżeli chodzi  

o strategię rozwoju Gminy. I tutaj może tak po krótce, co niektóre dane  

i współczynniki osiągnięte na koniec 2020 roku. To mamy, jeżeli chodzi o liczbę 

obiektów dziedzictwa kulturowego poddanych renowacji jest to 5. Liczba miejsc  

w placówkach opieki nad dziećmi do lat 3 ilość osiągnięta na 2020 to jest 80 dzieci. 

Długość wybudowanych i zmodernizowanych dróg to jest 3,28 km. Długość 

wybudowanej i zmodernizowanej sieci kanalizacyjnej to 486 m, a sieci wodociągowej 

to 1 kilometr 215 metrów. Co do polityki przestrzennej, zagospodarowania 

przestrzennego, bo tutaj również mamy bodajże objęte teren Gminy w obszarze 964 

hektarów, jeżeli chodzi o plany zagospodarowania przestrzennego. W 2020 roku nie 

zostały uchwalone przez Radę Miejską w Koronowie miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego. Natomiast trwały prace planistyczne do 

sporządzenia następujących miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego: i to jest plan położony w Koronowie, Nowym Dworze, Więzownie 
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oraz Starym Dworze; plan dla Lipkusz 4, Lipkusz 5, który bodajże też będzie na 

dzisiejszej sesji uchwalany przez Państwa Radnych bądź też nie; ulica Ogrodowa; 

ulica plan Wąskotorowa; Romanowo 2; Gościeradz Strumykowa; Tuszyny nad 

Kanałem Lateralnym; w Wilczu oraz Park Przemysłowy. Co do lokalnego programu 

rewitalizacji Gminy Koronowo. W 2020 roku samorząd, między innymi za 

pośrednictwem swojej jednostki organizacyjnej, na terenie obszaru rewitalizacji 

podjął szereg działań o charakterze społecznym, mających na celu zmniejszenie 

skali problemów m.in. MGOPS w tym okresie realizował prace społeczno - 

użyteczne. Z terenu rewitalizacji zaktualizowano 7 osób. Usługami opiekuńczymi 

objęto 6 osób starszych, jak również i 15 osób z zaburzeniami psychicznymi. Co do 

Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami, to tutaj tak naprawdę pracujemy na 

uchwale podjętej przez Radę Miejską w Koronowie 23 grudnia 2020 roku na lata 

2021-2024, która jest kontynuacją poprzedniego planu obejmującego lata 2016-

2019. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski -  Kolejny dokument 

programowy, na którym Gmina Koronowo działała w roku 2020 to Program Ochrony 

Środowiska dla Miasta i Gminy Koronowo. Zasadniczymi celami tego programu są 

rozpoznanie stanu istniejącego i przedstawienie propozycji zadań niezbędnych do 

kompleksowego rozwiązania problemów ochrony środowiska w Gminie; zachowanie 

istniejących walorów przyrodniczych na terenie Gminy; prowadzenie, 

usystematyzowanie oraz zwiększenie efektywności zarządzania środowiskiem na 

terenie Gminy; zwiększenie świadomości ekologicznej mieszkańców Gminy; 

wyznaczenie hierarchii ważności poszczególnych inwestycji i ustalenie priorytetów; 

przedstawienie rozwiązań technicznych, poziomów kosztów i nakładów finansowych 

dla proponowanych działań proekologicznych; wyznaczenie optymalnych 

harmonogramów realizacji całości zamierzeń inwestycyjnych Gminy ze wskazaniem 

źródeł finansowania. W zakresie realizacji tego Programu Ochrony Środowiska 

podjęto w szczególności następujące działania: prowadzono monitoring 

zidentyfikowanych osuwisk na terenie Gminy Koronowo, w tym miejsc zagrożonych 

masowymi ruchami ziemi oraz osuwisk aktywnych objętych stałym monitoringiem, 

gdzie dwa razy w roku sporządzany jest raport z wyników badań; prowadzone były 

prace związane z dawnym wysypiskiem śmieci, przepraszam, na Srebrenicy, gdzie 
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prowadzono monitoring osiadania pryzmy odpadów komunalnych, to pomiary 

geodezyjne; prowadzono badania gazu wysypiskowego; prowadzono badanie wód 

podziemnych; prowadzono badania wód odcinkowych pryzmy odpadów; ponadto 

naprawiono ogrodzenie zabezpieczające składowisko odpadów w Koronowie - 

Srebrenicy. W zakresie gospodarki odpadami, odzysku, zaopiniowano pozytywnie 

szereg wniosków o udzielenie przez Starostę Bydgoskiego zezwoleń związanych 

z gospodarką odpadami. W zakresie przemysłu, usług prowadzono postępowania 

związane z decyzjami środowiskowymi, powiem te najważniejsze oczywiście. 

Modernizacja lakierni PROJPRZEM-MAKRUM na terenie miasta Koronowa; 

adaptacja dawnych budynków zakładów zbożowych w Koronowie obejmujących 

remonty, rozbudowę, przebudowę i nadbudowę budynków na potrzeby utworzenia 

browaru wraz z częścią hotelowo - restauracyjną. Mówimy tutaj o dawnych zakładach 

zbożowych na terenie starego miasta Koronowa. Prowadzono też szereg 

postępowań środowiskowych dotyczących odnawialnych źródeł energii, a konkretnie 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach przedsięwzięcia polegających na 

budowie farm fotowoltaicznych. Ponadto wydawano opinie dotyczące klasyfikacji 

planowanych przedsięwzięć pod względem potrzeby dokonania oceny oddziaływania 

na środowisko. Przyjmowano wnioski o wydanie decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach i wydawano właśnie decyzje środowiskowe, o których mówiłem 

w liczbie 20. Kolejny dokument taki programowy naszej Gminy to Plan Gospodarki 

Niskoemisyjnej. Celem tego programu jest poprawa jakości powietrza na terenie 

Gminy Koronowo, w tym ograniczenie emisji gazów cieplarnianych i ograniczenie 

niskiej emisji poprzez racjonalizację wykorzystania energii i poprawę efektywności 

energetycznej. W tym zakresie, na podstawie uchwały z roku 2016 w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozliczania dotacji ze środków budżetu Gminy na cele 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz trybu postępowania o udzielenie, 

zostało przyznanych 37 dotacji do wymiany źródeł ogrzewania opalanego paliwem 

stałym, w szczególności kotła lub węglowego na ekologiczne urządzenia grzewcze. 

W ramach tego dofinansowania dokonano wymiany źródeł na: dwa kotły gazowe, 16 

kotłów na pellet, 18 na ekogroszek z załadunkiem automatycznym oraz jedno 

podłączenie do sieci ciepłowniczej KPEC. Zrealizowano także inwestycję pod nazwą 

"Termomodernizacja budynku Przedszkola Samorządowego w Koronowie budynek 
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przy ulicy Dworcowej 5". W zakresie gospodarki odpadami, w tym gospodarki 

odpadami komunalnymi informujemy, że liczba nieruchomości zamieszkałych, 

objętych odbiorem odpadów komunalnych to 5.288 nieruchomości. Ilość osób 

wynikających ze złożonych deklaracji 20.210 osób. Przyjęto 1.586 deklaracji i korekt 

deklaracji w zakresie wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wystosowano wezwania w sprawie złożenia wyjaśnień w sprawie przyczyn 

niezłożenia deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Ewentualnie wysyłano też wezwanie o złożenie wyjaśnień w zakresie 

danych w deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

W roku 2020 wystawiono 3.476 upomnień, dotyczących zaległości w opłacie 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na łączną kwotę 582.266,01 zł. W roku 

2020 wystawiono 50 tytułów wykonawczych, dotyczących zaległości w opłacie 

zagospodarowanie odpadami komunalnymi na łączną kwotę 58.344,41 zł. 

Ściągalność za wszystkie zaległości w opłatach za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi wynosiła 95,45%. Udzielanych z budżetu Gminy na utylizację wyrobów 

niebezpiecznych zawierających azbest pozytywnie rozpatrzono 4 wnioski i w związku 

z tym  wyasygnowano 4.582,45 zł.  W roku 2020 udało nam się zrealizować zadanie 

finansowane przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Toruniu, myślę tutaj o demontażu, transporcie i unieszkodliwianiu wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Koronowo. W ramach tego projektu 

unieszkodliwiono 185 ton wyrobów zawierających azbest. W ramach Edukacji 

Ekologicznej zakupiono 7 sztuk czterokomorowych pojemników do wewnętrznej 

segregacji odpadów komunalnych. Zostały one przekazane do szkół z terenu Gminy. 

Zakupiono także gminną stację elektroodpadów, którą zamontowano przy ulicy 

Witosa. Zorganizowano zbiórkę odpadów pochodzących z działalności rolniczych, 

podczas której to odebrano od rolników ponad 84 tony odpadów takich jak: folia 

rolnicza, siatka i sznurek do owijania balotów, opakowania po nawozach  

i opakowania typu big-bag. To zadanie było finansowane za pomocą dotacji 

pozyskanej z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

z siedzibą w Warszawie. Założono także profil na Facebooku w ramach Edukacji 

Ekologicznej pod nazwą "Gmina Koronowo Segreguj z nami". Kolejny rozdział 

raportu to polityka społeczna. Dane, które były przez kolegę, te statystyczne, 
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przedstawione dla Gminy to oczywiście, to jest początek tutaj tego rozdziału. Trzeba 

zaznaczyć, że Gmina w ramach, Gmina Koronowo, w ramach zadań nałożonych 

przez ustawę o opiece społecznej wymierza, prowadzi postępowania, wypłaca 

świadczenia takie jak zasiłki stałe, zasiłki okresowe, zasiłki opiekuńcze. Realizuje 

także specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

kieruje do domów pomocy społecznej. Realizuje zadanie w postaci pomocy w postaci 

gorącego posiłku. Wydaje także decyzje w sprawie zasiłków celowych. Prowadzi 

sprawy związane z obsługą i wypłatą świadczeń dla opiekunów prawnych. Prowadzi 

zadania związane z dodatkami mieszkaniowymi, dodatkiem energetycznym.  

I wreszcie, to chyba jest najpoważniejsze zadanie z zakresu pomocy społecznej, to 

znaczy zasiłek wychowawczy. Jest to kolokwialnie mówiąc świadczenie 500 +.  

W roku 2020 całkowita kwota przyznana tego świadczenia wynosiła 26.256.000,00 zł  

i w porównaniu z rokiem 2019 wzrosła o 5.395.000,00 zł. W ramach Ośrodka 

Pomocy Społecznej jest zatrudnionych 40 osób, w tym kadra kierownicza: dwie 

osoby; pracownicy socjalni: 14 osób; pozostali pracownicy: 24 osoby. Kolejny 

rozdział "Współpraca z organizacjami pozarządowymi". 

Zastępca Burmistrza Koronowa Piotr Kazimierski - W Gminie Koronowo w 2020 

roku zlecono lub powierzono zadania czterem organizacjom pozarządowym, w trybie 

działalności pożytku publicznego, w obszarze pomocy i wsparcia na kwotę 

634.979,00 zł, w tym usługi opiekuńcze na kwotę 579.000,00 zł. Wiodącym zadaniem 

władz Gminy Koronowo jest zapewnienie bezpieczeństwa lokalnego i godnego 

poziomu życia mieszkańcom Gminy, w związku z tym realizowane są działania, 

dzięki którym mieszkańcy mogą radzić sobie w sytuacjach trudnych, a nawet 

kryzysowych. Również gminny program wspierania rodziny, a także ustawa za 

życiem, mamy na naszym terenie. Głównym celem programu jest stworzenie 

systemu wsparcia dla rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo-wychowawczych, poprzez zintegrowane i spójne działanie podmiotów 

działających na rzecz dziecka  

i rodziny w Gminie Koronowo. Kolejnym rozdziałem będziemy mieli "Wieloletni 

program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Koronowo". W roku 

ubiegłym pracowaliśmy jeszcze na uchwałach z roku 2017 i z roku 2018 w sprawach 

wieloletniego programu gospodarowania, gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
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Gminy Koronowo. I tak z takich danych ważniejszych, to w zasobie mieszkaniowym 

Gminy Koronowo na dzień 31 grudnia znajdowało się 504 mieszkania, w tym 244 

mieszkania w budynkach stanowiących wyłącznie własność Gminy Koronowo, 210 

mieszkań we wspólnotach mieszkaniowych administrowanych przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie, 27 mieszkań we wspólnotach 

mieszkaniowych administrowanych przez inne podmioty i 21 mieszkań w budynkach 

o nieuregulowanej własności i 2 mieszkania w budynkach niestanowiących własność 

Gminy. Jeżeli chodzi o prace remontowe na tym majątku, to w roku ubiegłym,  

w oparciu o plan remontowy wydaliśmy 282.584,96 zł i. W ramach prac wykonywano 

remonty kapitalne lokali, wymieniono instalację grzewczą w siedmiu lokalach, okna  

i drzwi w siedemnastu lokalach, pokrycia dachowe na dziewiętnastu budynkach. 

Takim największym było właśnie wymiana pokrycia dachowego na budynku gminnym  

w Stopce nr 7. Kolejnym rozdziałem "Program profilaktyki rozwiązywania problemów 

alkoholowych". W roku ubiegłym w oparciu o uchwałę z 26 lutego 2020 roku  

w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki rozwiązywania problemów 

alkoholowych w Gminie Koronowo na rok 2020. Środki pochodzą z tak zwanego 

kapslowego, czyli zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i wyniósł on w roku 

2020 - 535.653,05 zł. Wykorzystując dane szacunkowe mamy tutaj, jeżeli chodzi  

o informację, że około 2% dorosłej populacji to osoby uzależnione od alkoholu.  

W naszej Gminie to około 364 osoby. Około 5 - 7 % dorosłej populacji, to osoby 

pijące szkodliwie, więc w naszej Gminie przypadałoby to między 910 a 1275 osób. 

I około 4 % to dorośli żyjący w otoczeniu osób nadużywających alkoholu, w naszej 

Gminie to około 729 osób. Oczywiście osoby mogą korzystać w ramach również tego  

z bezpłatnych porad psychologa, z bezpłatnych porad prawnych, funkcjonuje nadal 

Niebieska Linia, więc pomoc jak najbardziej tym osobom jest zapewniona. Co do 

programu współpracy Gminy Koronowo z organizacjami pozarządowymi, to w roku 

ubiegłym Gmina współpracowała z organizacjami pozarządowymi, opierała się na 

zasadach partnerstwa, pomocniczości, efektywności oraz uczciwej konkurencji, 

suwerenności stron i jawności. Podpisano w związku z tym 25 umów na łączną kwotę 

1.099.039,00 zł. W tym 19 umów obejmowało zadania publiczne zlecone powierzone 

organizacjom pozarządowym oraz podmiotom wymienionym w artykule 3 ustęp 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku. Łączna kwota przyznanej dotacji w związku  
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z tym jest 839.039,00 zł oraz 6 zadań zleconych na kwotę 260.000,00 zł. Co do 

realizacji uchwał, myślę że po kolei nie będę czytał, jest tutaj, jest tabelarycznie 

zestawione, które uchwały są zrealizowane, które uchwały są w trakcie realizacji  

i przechodzimy do edukacji. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski - W roku 2020 Gmina 

Koronowo było, była, przepraszam, organem prowadzącym dla 9 placówek 

oświatowych, to znaczy Szkoły Podstawowej w Buszkowie, Szkoły Podstawowej  

w Sitowcu, Szkoły Podstawowej w Witoldowie, Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana 

Pawła II w Koronowie, Szkoły Podstawowej nr 1 im. Komisji Edukacji Narodowej  

w Koronowie, Szkoły Podstawowej im. Obrońców Westerplatte w Mąkowarsku, 

Szkoły Podstawowej im Kapitana Żeglugi Wielkiej Tadeusza Ziółkowskiego w 

Wierzchucinie Królewskim, Zespołu Szkół im. Leona Wyczółkowskiego we Wtelnie, 

Przedszkola Samorządowego z oddziałami integracyjnymi w Koronowie. Ponadto na 

terenie Gminy Koronowo funkcjonowały dwa żłobki samorządowe: Żłobek 

Samorządowy we Wtelnie zapewniający 32 miejsca, w tym 16 dostosowanych dla 

dzieci niepełnosprawnych oraz wymagających szczególnej opieki oraz Żłobek 

Samorządowych w Koronowie zapewniający 48 miejsc, w tym 12 dostosowanych do 

dzieci niepełnosprawnych oraz wymagających szczególnej opieki. Tą sieć publiczną 

uzupełniały dwie placówki niepubliczne: Przedszkole Niepubliczne „Misiowa Chatka”, 

zapewniające 110 miejsc przedszkolnych oraz Przedszkole Niepubliczne „Małe 

Przedszkole” zapewniające 50 miejsc przedszkolnych. Miejsko - Gminny Zespół 

Edukacji w Koronowie jest jednostką, która zapewnia obsługę tego zadania. Zakres 

obowiązków powierzonych M-GZE w ramach wspólnej obsługi jest następujący: 

określanie polityki rachunkowości, prowadzenie rozliczeń finansowo-księgowych oraz 

obowiązującej rachunkowości, prowadzenie ewidencji środków trwałych, 

sporządzanie obowiązującej sprawozdawczości, prowadzenie ewidencji w zakresie 

wydatków rzeczowych i osobowych, naliczanie i wypłata wynagrodzeń dla 

nauczycieli i pracowników administracji i obsługi, obsługa prawna, prowadzenie 

postępowań udzielanych na podstawie ustawy Prawo zamówień publicznych. 

Jednostki obsługiwane przez M-GZE to tak, jak już wymieniałem: Szkoła 

Podstawowa w Buszkowie, w Sitowcu, w Witoldowie, Szkoła Podstawowa nr 1 oraz 

numer 2 w Koronowie, Szkoła Podstawowa w Mąkowarsku, w Wierzchucinie, Zespół 
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Szkół imienia Wyczółkowskiego we Wtelnie, Przedszkole Samorządowe z oddziałami 

integracyjnymi w Koronowie, Żłobek Samorządowy we Wtelnie oraz Żłobek 

Samorządowy w Koronowie. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Piotr Kazimierski - Zarządzanie kryzysowe  

i gminna ochrona przeciwpożarowa. W strukturze organizacyjnej Urzędu Miejskiego 

w Koronowie funkcjonuje Gminne Centrum Zarządzania Kryzysowego. W roku 2020 

przyjęto i zrealizowano łącznie 747 zgłoszenia dotyczących różnego rodzaju zdarzeń 

na terenie naszej Gminy, w tym 53 pożary, 43 zdarzenia drogowe, 13 zdarzeń na 

akwenach wodnych, 50 zgłoszeń dotyczących wyłapywania bezpańskich zwierząt, 92 

zgłoszenia dotyczące usunięcia martwych zwierząt, 59 zagrożeń w infrastrukturze 

drogowej oraz miejskiej, 22 zakłócenia w dostawie wody i energii elektrycznej. Co do 

bezpieczeństwa, na terenie Gminy Koronowo mamy 16 jednostek Ochotniczej Straży 

Pożarnej, w tym 8 jednostek typu S. Spośród tych jednostek mam również 4 

jednostki znajdujące się w KSRG jest to OSP Koronowo, OSP Mąkowarsko, OSP 

Gościeradz oraz OSP Wierzchucin. Poza tymi jednostkami mamy, tak jak już 

mówiłem również 4 jednostki typu S, jest to OSP Wtelno, OSP Huta, OSP Gogolinek 

oraz OSP Wilcze, są to jednostki, które również mogą brać udział na terenie Gminy 

Koronowo. 5 jednostek typu M to OSP Witoldowo, OSP Więzowno, OSP Lucim, OSP 

Popielewo oraz OSP Glinki, które nie mają możliwości dysponowania do działań 

ratowniczo-gaśniczych oraz trzy jednostki zakładowe: OSP Nadleśnictwo Różana, 

OSP Ponar oraz OSP w Zakładzie Karnym w Koronowie. W roku 2020 jednostki OSP 

z terenu Gminy Koronowo wyjeżdżały 412 razy do różnego rodzaju działań, 

najczęściej do działań dysponowane były jednostki będące w systemie Krajowego 

Systemu Ratownictwa w tym OSP Koronowo 217 wyjazdów, OSP Gościeradz 126 

wyjazdów, OSP Mąkowarsko 60 wyjazdów oraz OSP Wierzchucin Królewski 52 

wyjazdy. Dla potrzeb zwiększenia bezpieczeństwa w roku ubiegłym przekazaliśmy 

dofinansowanie w kwocie 264.715,00 zł na zakup średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej, jak również i przekazaliśmy dotację  

w wysokości 40.000,00 zł dla Policji na zakup dwóch radiowozów.  

Zastępca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski - Ochrona środowiska, 

rolnictwo, gospodarka gruntami, gospodarka komunalna. W zakresie ochrony 

przyrody tutejszy urząd wydawał zezwolenia na wycinkę drzew, było to w trybie 
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decyzji administracyjnej zezwalającej lub też w trybie przyjęcia zgłoszenia. 

Załatwiono 66 zgłoszeń złożonych przez osoby fizyczne wobec zamiaru usunięcia 

drzew na cele niezwiązane z prowadzeniem działalności gospodarczej. Na podstawie 

decyzji wydanych przez Starostę Bydgoskiego usunięto w sumie 123 sztuki drzew, to 

chodzi o drzewa na terenach gminnych. Na gruntach stanowiących własność Gminy 

Koronowo nasadzono w sumie 232 sztuki drzew. Koszt całkowity wykonanych 

nasadzeń to 11.145,00 zł. Na terenie Gminy Koronowo zaewidencjonowano 44 

pomniki przyrody, to znaczy drzewa w liczbie 18 sztuk, grupy drzew 14 sztuk, głazy 

11 sztuk, inne 1 sztuka. W zakresie ochrony zwierząt, realizowano zadania, które 

zostały określone w Gminnym Programie Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz 

Zapobiegania Bezdomności Zwierząt na terenie miasta i Gminy Koronowo. I w tym 

zakresie Gmina zapewniała opiekę nad bezdomnymi zwierzętami i wolno żyjącymi 

kotami, wyłapywała i zabezpieczała bezdomne zwierzęta, poprzez współdziałanie  

z Gminnym Centrum Zarządzania Kryzysowego, Policją, lekarzami weterynarii oraz 

jednostkami organizacyjnymi, z którymi były zawarte porozumienia i umowy.  

A mianowicie: porozumienie z Gminą Bydgoszcz w sprawie przejęcia zadania 

własnego Gminy Koronowo w zakresie prowadzenia schroniska dla zwierząt 

bezdomnych, umowy na całodobową opiekę weterynaryjną, wyłapywanie 

bezdomnych zwierząt, umowę z firmą Hetman na odbiór padłych zwierząt, umowę  

z indywidualnym gospodarstwem rolnym na zapewnienie opieki nad zwierzętami 

gospodarskimi. Zadania te w sumie pochłonęły kwotę 93.614,00 zł. W zakresie 

geologii i hydrologii prowadzono prace związane z wydawanie stosownych decyzji 

administracyjnych w zakresie, między innymi, rozbudowy kopalni iłu jako surowca do 

produkcji ceramicznych wyrobów budowlanych w Okolu, planu ruchu odkrywkowego 

Zakładu Górniczego Stopka w miejscowości Okole, budowy kopalni pospolitej piasku 

ze złoża Koronowo 5 w Koronowie Iwickowie, dalszej rekultywacji kopalni kopaliny 

pospolitej piasku w Koronowie Przyrzeczu. Opiniowano też projekty prac 

geologicznych, między innymi związanych z ujęciami wód podziemnych. W zakresie 

rolnictwa. Pamiętamy, że rok 2020 z jednej strony to susza, która ciągnęła się chyba 

do końca, do końca maja. W maju wreszcie przyszły dość intensywne opady 

atmosferyczne, które nam poratowały zbiory. Miały miejsce przymrozki wiosenne  

i w związku właśnie z przymrozkami wiosennymi powołano komisję do spraw 
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szacowania strat w uprawach z tytułu przymrozków wiosennych, w ramach to której 

przyjęto 105 wniosków na kwotę 9.000.256,59 zł. Szkody nastąpiły, czy wystąpiły na 

terenie 1.326 hektarów. Przeprowadzono lustrację w terenie i w ślad za tym 

przygotowano 105 protokołów szacowania strat. Wydano 25 zaświadczeń o pracy w 

gospodarstwie, w celu potwierdzenia okresów pracy w gospodarstwie rolnym. 

Przyjęto nowe zadanie, to znaczy potwierdzanie zawarcia umów dzierżawy na 

podstawie przepisów ustawy o ubezpieczeniu społecznym rolników. W zakresie 

agrochemicznej obsługi rolnictwa, Gmina zawarła umowę z Okręgową Stacją 

Chemiczno-Rolniczą w Bydgoszczy na prowadzenie w roku 2020 monitoringu gleby 

na terenie Gminy Koronowo. W związku z tym wykonano badanie 681 próbek 

glebowych na zawartość makroelementów pobranych z 63 gospodarstw. W 2020 

roku wpłynął pierwszy wniosek o wydanie zezwolenia na uprawę konopi włóknistych, 

został on zgłoszony do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego i w roku 2021 wydaliśmy pierwszą taką decyzję zezwalającą na uprawę 

tego na terenie naszej Gminy. W roku 2020 też, konkretnie od 1 września do 30 

listopada, miał miejsce Powszechny Spis Rolny. Zarządzeniem Burmistrza Koronowa 

powołano Gminne Biuro Spisowe w Koronowie do realizacji zadań spisowych na 

terenie Gminy Koronowo. Obowiązek spisowy obejmował 943 gospodarstwa rolne. 

W związku z faktem pandemii spis miał miejsce w formie telewywiadu, samospisu 

poprzez wykorzystanie przez rolnika komputera i narzędzi internetowych. I wreszcie 

Gmina Koronowo zapewniła też indywidualne stanowisko, tutaj na terenie urzędu, tak 

aby rolnik, który nie posiada Internetu mógł tego samospisu także dokonać. Może 

jeszcze dodam, bo, to już zacząłem ten wątek, w roku 2020 zmieniły się przepisy 

związane z szacowaniem szkód, ale tylko w przypadku suszy i to zadanie na dzisiaj 

już nie jest zadaniem gminnym. Jest stosowny program, narzędzie internetowe, na 

które to rolnicy mogą takie szkody zgłaszać i tam jest automatycznie, to jest jakoś 

skomunikowane z podatnością gleb na suszę i wreszcie z bilansami wodnymi. Na 

bieżąco mogą to zgłaszać i na bieżąco jest to wyliczane tak, jak mówiłem poza 

tutejszą gminą. Kolejne zadania związane z geodezją i kartografią. Wszczęto 51 

postępowań w zakresie zatwierdzenia podziału nieruchomości. Wydano 53 decyzje 

zatwierdzające podział nieruchomości. Wydano 3 zaświadczenia o odrębności 

nieruchomości. Wszczęto 5 postępowań rozgraniczeniowych. Wydano, wydano 11 
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decyzji stwierdzających rozgraniczenie nieruchomości. Wydano 19 zgód na 

dysponowanie nieruchomościami gminnymi do celów budowlanych. W zakresie 

gospodarki nieruchomościami złożono na ręce wojewody kujawsko-pomorskiego 

wnioski o przekazanie Gminie Koronowo mienia stanowiącego własność Skarbu 

Państwa, to jest tak zwana komunalizacja. Na mocy decyzji Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego nieodpłatnie przekazano Gminie Koronowo mienie stanowiące 

własność Skarbu Państwa w ilości 7 działek. Zbyto 32 gminne lokale mieszkalne na 

rzecz ich najemców. Zbyto 8 nieruchomości w trybie zorganizowanych przetargów  

i bezprzetargowo na łączną kwotę 377.291,90 zł. W zakresie infrastruktury drogowej 

musimy tutaj złożyć drobną autopoprawkę. Otóż, łączna długość, to jest strona 109 

raportu na dole, w punkt 7 infrastruktura drogowa, prawidłowy zapis powinny brzmieć 

tak: "Łączna długość dróg publicznych w granicach administracyjnych miast 30,174 

km" to bez zmian, "o powierzchni 185,629" i prawidłowo powinno być tak: "tysięcy 

m2. W tym 7,44 i 1 km o nawierzchni gruntowej. Suma powierzchni chodników  

i ścieżek rowerowych w granicach administracyjnych miast wyniosła 28.633 m2". 

Kolejny punkt: "Łączna długość dróg publicznych poza granicami administracyjnymi 

miast 209,561 kilometra, o powierzchni" i tutaj poprawka, powinno prawidłowo być 

tak: "943,493 tysięcy m2. W tym 16,2 km o nawierzchni gruntowej. Suma powierzchni 

chodników i ścieżek rowerowych poza granicami administracyjnymi miast wynosiła 

7.954 m2". Zaliczono dwie drogi do kategorii dróg gminnych, wprowadzono remont 

dróg w granicach miasta, to znaczy wykonano nakładki asfaltowe za łączną kwotę 

271.000,00 zł. W zakresie gospodarki wodno-ściekowej: długość sieci wodociągowej 

na terenie Gminy Koronowo wynosiła 373 km. Sieć kanalizacji sanitarnej 126 km, 

sieci kanalizacji deszczowej 8 kilometrów. Ilość odbiorców usług w Gminie 

korzystających z sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wynosiła 3063 odbiorców.  

W tym tylko z sieci wodociągowej 3370, tylko z sieci kanalizacyjnej 68 odbiorców. 

Inne działania w obszarze publicznego transportu drogowego. Wydawano 

zezwolenia na dokonywanie przewozów pasażerskich, wydawano wypisy, 

uzgodnienia  

z przewoźnikami w temacie korzystania z przystanków autobusowych. Złożono też 

wniosek do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o dofinansowanie nowoutworzonej 

linii Wiskitno - Koronowo w ramach Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych. 
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W zakresie utrzymania grobów i cmentarzy wojennych sprawowano opiekę nad 

grobami, miejscami pamięci narodowej, dbano o estetykę tych miejsc oraz 

upamiętnienie wydarzeń historycznych. Wymieniono tablice wskazujące miejsce  

i opiekuna, prowadzona była współpraca z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego. Zakupiono kosze uliczne w liczbie 67, wymieniono też 8 ławek na 

terenie miasta Koronowa, wymieniono 7 wiat przystankowych na terenie Gminy 

Koronowo oraz posadowiono dwie wiaty przystankowe na terenie Gminy Koronowo. 

Przeprowadzono modernizację systemu poboru opłat w strefie płatnego parkowania, 

zakupiono 2 parkometry obsługujące płatność bezgotówkową. Podjęto wreszcie 

uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Koronowo.  

Zastępca Burmistrza Koronowa Piotr Kazimierski - Gminne instytucje kultury oraz 

Miejsko-Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji w Koronowie. Na terenie Gminy 

Koronowo działa Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Koronowie, który zarządza 

łącznie 33 świetlicami. Rok ubiegły, był rokiem dziwnym. Mianowicie od 13 marca 

2020 roku na mocy rozporządzenia Ministra Zdrowia M-GOK nasz musiał 

zdecydowanie ograniczyć swoją działalność. W głównej mierze swoją działalność 

musiał przenieść do Internetu, działał online. Z rzeczy, które jeszcze udało się 

zrealizować na początku roku były to bajkowe poranki i koncert karnawałowy, 

spotkania z filmem. M-GOK pomagał przy 28 finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy, widowisko słowno-muzyczne, „Dni Wolności” w 100-lecie powrotu 

Koronowa do wolnej Polski, ferie zimowe. No a później już tak naprawdę działalność 

powędrowała, tak jak już mówiłem wcześniej, bardziej do sieci i tutaj tak naprawdę 

miały wszystkie formy i wszystkie zespoły odbywały zajęcia online. Powstał nowy 

twór czyli „Kulturalnie z Koronawirusem”, który od 17 marca emituje swoje odcinki na 

kanale YouTube.  

Jeżeli chodzi o Miejską Bibliotekę Publiczną w Koronowie, to składa się ona  

z 13 budynków, z sieci 13 obiektów funkcjonujących na terenie naszej Gminy. Jeżeli 

chodzi o stan, jeżeli chodzi o ilość księgozbioru, to w roku ubiegłym udało się zakupić 

1.448 nowych książek, 31 książek w formie CD oraz publikacje 80 kodów 

dostarczanych drogą elektroniczną. Również w tym trudnym czasie biblioteka 

funkcjonowała, w międzyczasie mieli oni bodajże, między styczniem a grudniem, 

2.994 czytelników. Odwiedzili oni bibliotekę 21.958 razy. Liczba wypożyczonego 
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księgozbioru to jest 40.801 egzemplarzy. Liczba książek wypożyczonych na miejscu 

to 1.640, liczba wypożyczeń książek w formie CD do 411. Licencjonowane zbiory 

elektroniczne 7.252, wypożyczonych zbiorów elektronicznych, do których biblioteka 

wykupiła dostęp. Biblioteka również działała w celu upowszechnienia swojej 

działalności. Kontynuuje biblioteka działania w ramach ogólnopolskiej akcji  

"Z książką na start czyli mała książka - wielki człowiek" gdzie rodzice z dziećmi mogli 

odbierać darmowe książki z wierszykami. Również jeżeli chodzi o M-GOSiR, tutaj 

również działania w związku z Covid -em zdecydowanie były ograniczone. Udało 

nam się zorganizować dwie imprezy, mianowicie zimowe półkolonie sportowe, jak  

i również 12. edycję Polonez Cup 25 lipca 2020 roku.   

Jeżeli chodzi o informację o działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Koronowie, to tak z danych może z podam, iż liczba 

zadeklarowanych pacjentów na dzień 31 grudnia to 11.374 osoby. Przychodnia 

rejonowa udzieliła 26.692 porady, w tym poradnia ogólna 19.816 porad, poradnia 

dziecięca 6.876 porad, w tym teleporady 10.380. W Mąkowarsku liczba porad: 

10.868, w tym teleporady 6.866. Jeżeli chodzi o ratownictwo medyczne to w 2020 

roku, jeżeli chodzi o ilość wyjazdów, zespół specjalistyczny „S” 1.011 wyjazdów, 

zespół podstawowy „P” 1.200 wyjazdów, co daje nam średnią 6 wyjazdów na dobę. 

Jeżeli chodzi o poradnie rehabilitacji, to mieliśmy liczbę pacjentów 163, liczba porad 

248. Zabiegi fizjoterapeutyczne, to przeprowadzono zabiegi na 784 pacjentach,  

a liczba wykonanych zabiegów 32.349. Jeżeli chodzi o finanse, to sytuacja finansowa 

przedstawia się następująco. Zakupy inwestycyjne dokonane przez ZOZ w roku 

ubiegłym. Z takich wybranych, największych: defibrylator transportowy LP15 wraz  

z wyposażeniem dla ZRM 61.823,00 zł, nowy unit stomatologiczny 45.000,00 zł, 

sprzęt komputerowy 37.000,00 zł. Ponadto dla zespołu ratownictwa medycznego 

kupiono dwa urządzenia do dezynfekcji NOSCOSPRAY 1000 o wartości 17.000,00 zł  

z dotacji Urzędu Miejskiego, jak również zakupiono dwa respiratory z zastawką 

PEEP i torbą o wartości 31.721,00 zł, tutaj również była udzielona dotacja Urzędu 

Miejskiego w Koronowie w kwocie 30.000,00 zł. Jeżeli chodzi o koszty działania 

jednostki w 2020 roku było to 11.432.544,88 zł,  a wartość zrealizowanych 

kontraktów to 11.198.354,00 zł. Jeżeli chodzi o realizację programów 

profilaktycznych i działań na rzecz osób starszych i niepełnosprawnych, to między 
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innymi w roku ubiegłym nadal kontynuowano wydawanie metropolitalnej Karty 

Seniora 60 plus, której zasięgi obejmują wszystkie gminy zrzeszone  

w Stowarzyszeniu Metropolii Bydgoskiej Bydgoszcz, w którym również jest Gmina 

Koronowo. I w ramach tego programu seniorzy, którzy ukończyli 60 lat mogą 

korzystać z szeregu zniżek i atrakcji przygotowanych dla nich przez partnerów 

programu. Jeżeli chodzi o opisową działalność Zakładu. 

Zastępca Burmistrza Koronowa  Sławomir Marszelski - Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej to spółka komunalna ze sto procentowym udziałem 

Gminy Koronowo. Przedmiotem działalności spółki jest zaspokajanie potrzeb 

mieszkańców Gminy Koronowo i innych kontrahentów w zakresie zaopatrzenia  

i dystrybucji wody; odbioru, oczyszczania ścieków komunalnych; wywozu 

nieczystości stałych i płynnych; bieżącego utrzymania dróg; administrowanie 

zasobami nieruchomości Gminy oraz świadczenie innych usług. W zakresie 

działalności wodno-kanalizacyjnej spółka działała na styku drugiej i trzeciej taryfy 

zatwierdzonej jeszcze w roku 2018 przez Wody Polskie. W roku 2020 Wydział 

Wodociągów i Kanalizacji skupiał swoje działania na zapewnieniu ciągłości dostaw 

wody i odbioru ścieków,  

w tym zakresie eksploatowano 20 stacji uzdatniania wody oraz 48 przepompowni,  

w tym 5 tłocznych. Na bieżąco usuwano awarie sieci wodociągowych, 

kanalizacyjnych. Dokonano wymiany legalizacyjnych wodomierzy głównych oraz 

wymiany legalizacyjnych podliczników na wodę bezpowrotnie zużytą. Wydano 

warunki techniczne na wykonania przyłączy wodociągowych w liczbie 138, dokonano 

odbioru technicznego 86 przyłączy wodociągowych i 35 przyłączy kanalizacyjnych. 

Wspomniany wydział w związku z infrastrukturą wodociągową dokonywał zakupów 

pomp głębinowych, pomp ściekowych, sprężarek powietrznych. Oczyszczono studnię 

głębinową na stacji uzdatniania wody Stary Jasiniec, wykonano także na zlecenie 

Gminy sieć wodociągową ul. Wąskotorowej w miejscowości Morzewiec o długości 

289 m. Wykonano sieć kanalizacyjną ul. Olimpijskiej w miejscowości Samociążek. 

Wykonano sieć wodociągową o długości 750 m Lipinki - Koronowo, drugi etap Park 

Przemysłowy, stacja uzdatniania wody przy ul. Tucholskiej. Wykonano montaż nowej 

stacji zlewnej ścieków dowożonych wraz z sondą pomiarową w ściekach na punkcie 

zlewnym ścieków dowożonych do oczyszczalni ścieków w Koronowie. Dokonano 
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modernizacji przepompowni ścieków nr 1 w Pieczyskach wraz z wymianą kraty  

i wyciągarką elektryczną. Zakupiono pojazd Peugeot Boxer, na którym zamontowano 

agregat ciśnieniowy do czyszczenia kanalizacji. Dokonano zakupu pompy do 

dezynfekcji instalacji wodociągowych. Może mówię, to tu też o takich małych 

zadaniach inwestycyjnych, ale istotnych z punktu widzenia utrzymania 

odpowiedniego stanu sieci wodno-kanalizacyjnej. Kolejna działalność spółki, spółki 

komunalnej to Wydział Gospodarki Mieszkaniowej, jest to nasz, na mocy umowy, 

zarządca i administrator Gminnego Zasobu Mieszkaniowego Gminy Koronowo. 

Wydział ten przygotowywał umowy najmu na lokale socjalne, komunalne. Dokonywał 

też, w ramach środków gminnych, remontów i bieżącej eksploatacji w lokalach  

i budynkach gminnych i w tym celu wydano kwotę 282.584,00 zł. Wydział Usług; 

Oczyszczania na podstawie zawartej z Gminą umów, zajmował się odbiorem 

odpadów zmieszanych oraz odbiorem, zagospodarowaniem odpadów selektywnie 

zbieranych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

Ponadto prowadził dwa PSZOK - i, czyli PSZOK koronowski oraz PSZOK  

w Morzewcu, na których od 2020 roku, z których mogą korzystać tylko mieszkańcy, 

którzy na podstawie złożonych deklaracji uiszczają na konto Gminy opłaty za 

gospodarowanie odpadami stałymi. W roku 2020 Zarząd Dróg Gminnych prowadził 

prace polegające na bieżącym utrzymaniu dróg gminnych w oparciu o umowę 

podpisaną z Gminą Koronowo. Zarząd Dróg Gminnych także realizował zadania pod 

nazwą "Fundusz sołecki" w oparciu o umowę podpisaną z Panem burmistrzem. 

Prace w tym zakresie były prowadzone w 18 sołectwach zlokalizowanych na terenie 

Gminy Koronowo. Zakład Gospodarki Komunalnej w Koronowie zakończył rok 

finansowy stratą netto w wysokości 441,00 zł. Może dodam, częściowo było to 

spowodowane stanem pandemii, o którym tutaj w raporcie staramy się Państwu 

Radnym, no w sumie, jak najmniej pisać, ale były to bardzo istotne problemy  

z prowadzeniem zadań Gminy i chcemy podziękować wszystkim, zwłaszcza 

pracownikom, przede wszystkim naszym pracownikom, że zadania udało się 

zrealizować w miarę na bieżąco. Dziękuję. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Piotr Kazimierski - Promocja i turystyka. To już 

jak kolega powiedział, działalność promocyjna również w 2020 roku była trudna  

i odbywała się w głównej mierze za pośrednictwem kanałów internetowych. Nasza 
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działalność ograniczała się do wykonywania nowych materiałów informacyjno-

promocyjnych, odświeżenia „witaczy”, powstania nowej strony internetowej. Jeżeli 

chodzi o współpracę ze stowarzyszeniami, to Gmina nadal jest członkiem kilku 

różnych organizacji: Kujawsko-Pomorska Organizacja Turystyczna, Stowarzyszenie 

Króla Kazimierza Wielkiego, Ogólnopolskie Stowarzyszenie Gmin Cysterskich, 

Lokalna Grupa Działania „Trzy Doliny”, Stowarzyszenie „Metropolia Bydgoska”. 

Nadal utrzymujemy również kontakt z trzema naszymi gminami partnerskimi, to jest: 

z gminą Senden w Niemczech, z gminą Spinetoli we Włoszech, jak i również 

samorządem rejonu wileńskiego z gminy Czarny Bór na Litwie. W roku ubiegłym, 

pomimo pandemii, funkcjonował Punkt Informacji Turystycznej, w umownym okresie 

od maja do końca września, punkt odwiedzało średnio około 400 osób miesięcznie, 

co daje nam liczbę około 2.000 gości w ciągu pięciu miesięcy. Jeżeli chodzi  

o pozyskanie środków zewnętrznych, to w roku 2020 samorząd wraz ze swoim 

jednostkami aktywnie aplikował o zewnętrzne środki finansowe, to jest między 

innymi: Regionalny Program Operacyjny województwa kujawsko-pomorskiego na 

lata 2014 - 2020, program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, program 

Polska Cyfrowa 2014-2020, Fundusz Dróg Samorządowych, Aktywna Tablica, 

Maluch+. Szereg inicjatyw, co się przełożyło, łącznie zostało złożonych 25 wniosków 

o dofinansowanie inwestycji, czy to drogowych, wodno-kanalizacyjnych, 

poprawiających stan infrastruktury kulturalno-rekreacyjnej, jak również projektów 

nieinfrastrukturalnych; Dziesięć wniosków o dofinansowanie zostało rozpatrzony 

pozytywnie, zawarto umowy na łączną kwotę dofinansowania 8.938.995 zł. Dziesięć 

wniosków na koniec grudnia 2020 nie zostało jeszcze rozpatrzonych. Ponadto 

w omawianym okresie samorząd zrealizował dwa projekty, na które umowa 

o dofinansowanie zawarta została jeszcze w 2019 roku oraz jeden projekt, gdzie 

wniosek o dofinansowanie złożony został w 2019 roku, a umowa podpisana w 2020. 

Podsumowując, w 2020 roku samorząd otrzymał środki zewnętrzne, w tym krajowe 

i z Unii Europejskiej w wysokości ponad 9.700.000,00 zł. W 2020 roku, w Gminie 

Koronowo zostało wydanych 1.319 dowodów osobistych, wydano 129 decyzji 

o objęciu ubezpieczeniem zdrowotnym przez Burmistrza Koronowa, jak również 

i w roku 2020 wydawano decyzje o sprzedaży napojów alkoholowych. I teraz jest to 

bodajże: 37 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych poza miejscem sprzedaży, 
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czyli na sklepy i 14 zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych 

w miejscu sprzedaży, czyli gastronomia. Liczba punktów sprzedaży, które posiadają 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Koronowo według 

stanu na dzień 31 grudnia, wyniosła 103, w tym 67 sklepów i 36 lokali 

gastronomicznych. Myślę, że to wyczerpuje przedstawienie raportu. Za wszelkie 

literówki, braki kropek i przecinków, z góry przepraszamy. Dziękuję bardzo. 

 

b) debata  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Przystępujemy do 

następnego punktu, czyli punktu 7b: debata. Otwieram debatę na temat 

przedstawionego raportu o stanie Gminy za rok 2020. Jednocześnie informuję, że do 

dnia 25 maja 2021 roku nie wpłynął żaden wniosek od mieszkańców Gminy 

Koronowo o udział w debacie na temat raportu o stanie Gminy Koronowo za rok 

2020. Natomiast czy ktoś z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w debacie? 

Bardzo proszę Pan Radny Stanisław Gliszczyński. 

 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński - Ja mam takie pytanie dotyczące oczywiście 

tych danych w raporcie. Oglądam się na Pana burmistrza Kazimierskiego, żebyśmy 

doprecyzowali to, co było w zeszłym roku. Czytając raport, jak zacząłem czytać, to 

musiałem się wrócić do roku poprzedniego i jeszcze poprzedniego. Cały wstęp jest 

tożsamy, taki sam, czyli łącznie z przecinkami, tak jak Pan wspomniał i kropkami, 

cały tekst jest ten sam, więc nic nowego nie wnosi. W raporcie pojawiają się pewne 

rozwiązania wynikające z przepisów, czyli kto, co zrealizowano w danym roku. W tej 

tabeli zarzucił mi Pan, że nie czytam ze zrozumieniem, dlatego chciałbym się odnieść 

do tego, żeby czytać ze zrozumieniem. Mieliśmy podmiotów 4 na Parku 

Przemysłowym, w tym roku jest 5. Czyli rozumiem, że wprowadzacie te zapisy 

rosnąco? Mogę na gorąco od razu zapytać Pana, czy? Rosnąco, to w takim układzie, 

jeżeli mamy długość wybudowanych, zmodernizowanych, przebudowanych dróg 

mieliśmy 5 km 550 m teraz mamy 3 km 280 metrów, czyli zwinięto ten asfalt czy, czy 

to jest tylko wykonanie w danym roku? Bo tak czytając tą tabelę, to wnioskuję, że to 

co wpisane jest, to jest, że zrobiono, zrealizowano to w tym roku. Z tym że jedno  

z drugim się kłóci. Czy mógłby Pan się do tego odnieść? 
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Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Piotr Kazimierski - Cieszę się, że wracamy 

do tej tabelki, która gdzieś tam przysporzyła Panu problemów w roku ubiegłym. 

Tabelka jest zatytułowana "W roku 2020 zrealizowano wskaźniki przedstawione 

poniżej" i jest punkt pierwszy, który Pan porusza: "liczba podmiotów prowadzących 

działalność na Strefie Przemysłowej sztuk 5" i tam jest 5 firm, które prowadzi 

działalność, nie że przybyło 5. Z kolei długość wybudowanych, zmodernizowanych, 

przebudowanych dróg gminnych w 2020 roku to 3 km 280 m. Nie przyrostowo, nie 

wielkościowo, tylko w danym roku, było zrobione. Zauważam, że to jest raport  

o stanie Gminy za rok 2020, a nie różnica w stosunku do roku 2019. 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Tak też to odbieram. Bo tak mówią o tym 

przepisy, dlatego dziwię się, że manipulacja liczbami w jednych tabelkach jest taka,  

a w drugich jest inna. W związku z tym chciałem, to uściślić, żeby mieszkańcy 

również mieli tą informację.  

Radna Pani Sławomira Polewana - Czytałam ten raport dosyć wnikliwie, wiadomo 

że mnie najbardziej interesują sprawy oświaty, kultury i rzeczywiście tutaj, jak mówił 

radny Stanisław Gliszczyński, pewne rzeczy się tam powielają, troszeczkę zmieniają 

się powiedzmy dane. Tutaj właśnie, też wyliczono zadania Miejsko - Gminnego 

Zespołu Edukacji. Wiadomo, że ja bardzo często pytam się o sposób funkcjonowania 

właśnie tej organizacji, która jest tutaj specjalnie powołana do tych celów i tam się 

pojawia punkt, że kreowanie polityki rachunkowości, to jest jedno zadanie.  

I chciałabym tutaj zwrócić uwagę na to, że niejednokrotnie omawiając różne sprawy 

dotyczące tutaj skarg, wniosków i petycji, zwracaliśmy uwagę, że kreowanie tej 

polityki właśnie rachunkowe, nie jest, powiedzmy na tyle zadowalające, aby spełniało 

wymagania edukacyjne w wieku XXI. I tutaj zawsze będę czuła taki niedosyt, czy 

teraz czuję niedosyt, że te zadania tak jakoś są, właśnie bardzo, w takiej syntetycznej 

formie przedstawione. Nie mówi się tu o jakiś sukcesach. No wiem, że raport ma być 

może suchy i tylko ma być sprawozdaniem. Natomiast też interesowało mnie by to, 

co Burmistrz i powiedzmy wiceburmistrzowie uważają za swój największy sukces, 

czy są zadowoleni z tego stanu, który tutaj został po prostu opisany. Nie tylko  

w stanie oświaty, ale ogólnie także jeżeli chodzi o w Gminę.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Dziękuję, zatem 

poprosimy Pana Burmistrza Patryka Mikołajewskiego o konkluzje na temat oświaty. 
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Faktycznie, w raporcie są zawarte fakty i ma być to sprawozdawczość, ale bardzo 

proszę, Pan Burmistrz Patryk Mikołajewski. 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski - Szanowni Państwo Radni, Pani 

Radna odpowiadając. Jeśli chodzi o samo powołanie i strukturę M-GZE naszego 

gminnego, to jest odpowiedzialne w głównej mierze za politykę rachunkowości, to się 

zgadza oczywiście. Stare polskie przysłowie mówi "tak krawiec kraje, jak materiału 

staje". Przy niedofinansowaniu oświaty w 17 milionach, to ja i tak jestem zadowolony, 

że to wygląda tak, jak wygląda i nasze M-GZE potrafi przy takim niedoborze i takim 

deficycie tak krajać, jak kraje. Jako sukces uważam to, że nie musieliście Państwo  

i ja podejmować żadnej trudnej decyzji o likwidacji jakiejkolwiek placówki przy takim 

niedoborze, powtarzam 17 milionów złotych rocznie.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Dziękuję. Pani 

Skarbnik pragnie uzupełnić wypowiedź, bardzo proszę. 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek - Chciałabym odnieść się do sformułowania 

"polityka rachunkowości". To chodzi o to, że M-GZE jako centrum usług wspólnych, 

jest zobligowany do realizacji obowiązków wynikających z ustawy o rachunkowości. 

Polityka rachunkowości dotyczy wprost tego przepisu i tego obowiązku. To oznacza, 

że dla każdej jednostki, która jest obsługiwana przez Miejsko - Gminny Zespół 

Edukacji, musi być przygotowany dokument pod nazwą "polityka rachunkowości"  

i tak, jak Pan Burmistrz powiedział, rzeczywiście dodatkowo ten podmiot wspiera 

Gminę w zakresie obsługi poszczególnych jednostek i ułatwia nam realizację, kontakt 

z poszczególnymi jednostkami w zakresie zadań, które są ujęte w statucie.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk   - Dziękuję bardzo. 

Czy jeszcze Panie, Panowie radni chcieli by zabrać głos w debacie? Bardzo proszę, 

Pan Radny Tomasz Skotnicki.  

Radny Pan Tomasz Skotnicki - Chciałbym zwrócić uwagę na jedną rzecz, bo tutaj 

zupełnie nie zgadzam się z Panem radnym Gliszczyńskim na temat manipulowania 

liczbami, to jest taka subiektywna tylko opinia, według mnie, jego osoby. Natomiast 

chciałbym zwrócić uwagę na jedną rzecz, na ilość środków zewnętrznych jakie 

Gmina pozyskała w roku ubiegłym, ponad 9 milionów złotych. Tego, to widać 

narastająco z resztą, patrząc na perspektywę roku bieżącego, widać zdecydowany 

przyrost tych środków zewnętrznych i widać też progres w ilości zadań 
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inwestycyjnych, jakie Gmina realizuje. Oczywiście 2018 roku było to około 14 

milionów, w 2019 było około 11 milionów, ale już w roku ubiegłym mamy 14 milionów 

zrealizowanych inwestycji. Oczywiście nie jest, to zadowalająca dla mnie ilość, bo 

potrzeb i problemów i niedoborów w Gminie jest ilość ogromna. I chciałbym się w tym 

momencie odnieść do roku bieżącego. W tym roku mamy zaplanowane w budżecie 

inwestycje na poziomie 37.000.000,00 zł i tutaj kieruje po raz kolejny słowa do i 

zwracam się, do Pana Burmistrza Patryka Mikołajewskiego. Naprawdę ciężkie 

zadanie przed Państwem jako i burmistrzów i pracowników urzędu, żeby te plany 

zrealizować. Widać progres, to mnie cieszy, chociaż no 3 km dróg nie jest to ilość, 

którą bym, bym się z niej cieszył, chociaż cieszę się z każdego metra tak, jak tutaj 

wszyscy obecni. Ale, no zobaczymy jak ten rok jeszcze, tak patrząc perspektywicznie 

do przodu, zobaczymy jak to pójdzie. Liczymy na więcej także z mojej strony, 

podziękowanie za zewnętrzne środki, bo one stanowią sporą część budżetu 

inwestycyjnego.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Dziękuję bardzo. 

Mnie natomiast, jak to się mówi „koszula bliska ciału”, jest miejscowość Tryszczyn, 

czyli tam nie została realizacja drogowa wykonana. Nie wiem czy w tym roku w ogóle 

zdążymy to zrobić. No mieszkańcy są ewidentnie niezadowoleni z tego powodu. 

 Ja mam jeszcze pytanie, czy Państwo radni by chcieli zabrać głos w dyskusji? 

Bardzo proszę, Pani radna Barbara Mojzesowicz.  

Radna Pani Elżbieta Mojzesowicz - Te słowa chciałbym skierować głównie do 

naszych zarządzających Gminą, czyli do Panów burmistrzów o stanie dróg 

gminnych. Wiemy, że każde zebranie wiejskie rozpoczyna się zawsze na ten temat i 

kończy się tym tematem. Myślę, że żeby te drogi wyglądały lepiej to musimy mieć 

przede wszystkim kim je wykonywać i czym. Kim mamy, ponieważ co do jakości 

wykonywanych i zaangażowania pracowników nie mamy tutaj uwag szczególnych. 

Natomiast mamy uwagi, co do wykonywania czym, czyli nie mamy sprzętu 

właściwego. Mój wniosek jest taki, żeby w przyszłym roku i w przyszłym raporcie, 

w przyszłorocznym raporcie był, było to żebyśmy mogli się pochwalić, że już mamy 

czym te drogi wykonywać. Czyli najważniejszą jakby inwestycją na przyszły rok jest 

zakup walca drogowego.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk   - Dziękuję bardzo. 
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Czy jeszcze Państwo Radni chcieli by zabrać głos w debacie? Nie widzę, natomiast  

i ja bym Panie Burmistrzu poprosiła o taką konkluzję: jak Pan widzi współpracę  

z Radą Miejską w Koronowie, w ubiegłym roku? Jak Pan to ocenia i jakie jest Pana 

zdanie  

w tym zakresie? 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski - Ja o Radzie Miejskiej  

w Koronowie mam bardzo dobre zdanie bez zmian. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Dziękuję bardzo, 

tylko tu nie chodzi o Radę Miejską, tylko o współpracę z Radą. Jak Pan to widzi, bo 

dzisiaj trochę mi Pan zarzucił tu brak komunikacji, więc ja oczekuję tu Pana zdania 

odnośnie współpracy? 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski - Uwielbiam wspólne spotkania, 

uwielbiam wspólne komisje, wspólne rozmowy, nie widzę tu żadnego problemu.  

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo, zatem zamykam debatę nad raportem o stanie Gminy za 2020 

rok.  

  

7c. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Koronowa wotum zaufania. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Przystępujemy do 

punktu 7c, do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Koronowa wotum zaufania. Poproszę Wiceprzewodniczącego Rady Pana Bogusława 

Guzińskiego o odczytanie projektu uchwały w tym zakresie. 

 

Odczytano treść uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Dziękuję. Szanowni 

Państwo zatem przystępujemy do głosowania jawnego, imiennego. Proszę  

o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 Radnych  

Przeprowadzono głosowanie. 
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Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Stwierdzam, że 16 

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska  

w Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 16 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę 

Nr XL/342/21 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Koronowa wotum zaufania. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk   zarządziła 15 minut 

przerwy w obradach sesji. Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski podziękował radnym za 

udzielenie wotum zaufania. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok: 

 

 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok,  

 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek -  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Budżet 

Gminy Koronowo na 2020 rok został podjęty 20 grudnia 2019 roku. Był on 

wielokrotnie zmieniany uchwałami Rady Miejskiej w Koronowie i zarządzeniami 

Burmistrza Koronowa, który działał w oparciu o upoważnienie nadane jemu przez 

organ stanowiący. Plan dochodów po wszystkich dokonanych zmianach wyniósł 

121.778. 672, 31 zł. Wykonanie dochodów w 2020 roku wyniosło 130.966.368,04 zł. 

Jeśli chodzi o poszczególne działy, zadania, które zostały sklasyfikowane  

w klasyfikacji budżetowej to: w zakresie Rolnictwa i Łowiectwa w 2020 roku Gmina 

Koronowo uzyskała dochody w wysokości 1.839.521,18 zł i tutaj znaczącą pozycją 

oczywiście była dotacja z budżetu państwa na zwrot akcyzy. W Transporcie  

i Łączności uzyskaliśmy 523.208,50 zł. W Gospodarce mieszkaniowej, tutaj głównie 

chodzi o czynsze, uzyskaliśmy 4.538.497,59 zł. W Działalności Usługowej, tutaj 

chodzi o obsługę, między innymi miejsca na cmentarzu 48.907,53 zł. W Administracji 
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Publicznej 546.223,74 zł. W Urzędach naczelnych organów władzy państwowej, 

Kontroli, ochrony prawa oraz sądownictwa 216.050,00 zł, to dotacje głównie  

z budżetu państwa. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 8.826,38 

zł. Dochody od osób prawnych, osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem to kwota 

37.760.538,32 zł. Różne rozliczenia: największą pozycją tutaj oczywiście są 

subwencje z budżetu państwa, mamy 35.013.916,42 zł. Oświata i Wychowanie 

2.244.509,58 zł. Ochrona Zdrowia 26.178,78 zł. Pomoc Społeczna sklasyfikowana w 

dziale 852.2. - 120.614 ,97 zł. Edukacyjna opieka wychowawcza 113.727,41 zł. 

Rodzina- największe pozycje, to oczywiście to, co daje nam budżet państwa, który 

prowadzi politykę prorodzinną, między innymi świadczenie 500 + i stałe zasiłki 

38.318.441,85 zł. Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska 7.539.914,94 zł. 

Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego 22.000.627,05 zł. I ostatni dział Kultura 

Fizyczna 84.663,80 zł. Procentowe wykonanie planu dochodów 107,54%. W innym 

układzie, Szanowni Państwo, gdybyśmy analizowali dochody, to dotacje udzielone 

z budżetu państwa na zadania zlecone stanowi kwota 40.536.743,86 zł. Dotacje 

na zadania zlecone również z budżetu państwa 6.092.295,82 zł. Mamy dotacje 

według porozumień i tutaj zarówno porozumienia zawarte z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego, jak również z budżetem państwa, ze Skarbem Państwa, to 

kwota 617.419,19 zł. Subwencje udzielone z budżetu państwa dla Gminy Koronowo 

w roku ubiegłym wyniosły 29.242.305,00 zł. Dalej, dokonując podziału subwencji: 

subwencja oświatowa to 17.973.281,00 zł, subwencja wyrównawcza 10.552.279,00 

zł  

i subwencja równoważąca  716.745,00 zł. Pozostałe dochody to oczywiście dochody 

własne z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych, w roku ubiegłym 18 

milionów tych dochodów. Wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych 

639.000,00 zł. Wpływy z podatku rolnego 3.116.000,00 zł, z nieruchomości 12 mln zł 

prawie 600 tys. Zł, z podatku leśnego 415.000,00 zł. Wpływy z podatku od środków 

transportowych 324.000,00 zł. Wpływ z podatku od czynności cywilnoprawnych to 

jest ponad 1.220.000,00 zł. Mamy również dochody majątkowe w kwocie 

6.494.720,00 zł. Oczywiście, tutaj nie mamy tych dochodów, które uzyskaliśmy  
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z budżetu państwa na zadania własne, czyli mówimy tylko i wyłącznie o naszych 

dochodach. Szanowni Państwo, te środki, które Gmina Koronowo gromadzi, 

oczywiście przeznaczone są na realizację zadań własnych Gminy. W związku z tym, 

żeby wykonać zadania, które ustawami są nałożone na nasz samorząd, musimy 

ponosić z tego tytułu określone wydatki. W roku 2020 stanowiły one kwotę 

118.320.356,89 zł. Zatem plan wydatków został wykonany w wysokości 90,27%. 

Gdybyśmy dokonali analizy tych wydatków, Szanowni Państwo, zobaczymy, że 

największy budżet wykonany został przez Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej. I oczywiście nie dziwimy się, ponieważ wiemy, że dosyć duże środki są 

przekazywane samorządom na zadania zlecone, między innymi 500+. Poza tym, 

jakby na drugim miejscu plasuje się budżet Urzędu Miejskiego w Koronowie. To 

oczywiście uzasadnione jest tym, że w większości budżet inwestycyjny również jest, 

mieści się w budżecie, w planie finansowym Urzędu Miejskiego w Koronowie. 

Wykonanie wydatków, jak i plan, mniej - więcej przedstawiały się i nie było 

znaczących odchyleń. Jeśli chodzi o wykonanie wydatków bieżących, to była to 

kwota 104.093.058,44 zł, a wydatki majątkowe stanowiły 14.227.298,45 zł. 

W naszym sprawozdaniu z wykonania budżetu, który oczywiście jest mocno 

regulowany przepisami ustawy o finansach publicznych, dla osób zainteresowanych, 

mamy bardzo szczegółową informację w zakresie, czy podziału klasyfikacji 

budżetowej, rozdziałów, czy paragrafów w zakresie tego, w jaki sposób 

dokonywaliśmy wydatkowania pieniędzy publicznych. Jednocześnie chciałabym 

zwrócić uwagę na to, że Gmina Koronowo posiada zaległości netto na łączną kwotę 

9.299.252,31 zł. Z czego to wynika? Ja oczywiście tutaj chciałabym zwrócić uwagę, 

że ta zaległość, to głównie środki, które Gmina Koronowo będzie pobierała w imieniu 

Skarbu Państwa, a następnie je przekazywała do budżetu wojewody, czyli do 

budżetu centralnego. Na koniec ubiegłego roku Urząd Miejski miał zaksięgowanych 

zaległości netto na kwotę 9.171.512,03 zł. Tutaj mamy takie tytuły jak: podatek od 

nieruchomości i oczywiście nie będę wszystkich wyszczególniała, bo jest to 

dokument ogólnie dostępny, jest również na stronach internetowych Urzędu 

Miejskiego, więc osoby zainteresowane odsyłam do tego dokumentu. Mamy również 

zaległości w podatku od środków transportowych. Tutaj są zarówno osoby prawne, 

osoby fizyczne. Te pierwsze 53.000,00 zł, te drugie 118.000,00 zł, opłaty adiacenckie 
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i planistyczne oraz za zajęcie pasa drogowego, prawie 66.000,00 zł. Pozostałe 

odsetki to kwota 2.000,00 zł. Więc, Szanowni Państwo, widać, że te rozpiętości, które 

stanowią należności budżetu Gminy Koronowo są duże. Nie mniej, Szanowni 

Państwo, czasami jest tak, że ich po prostu nie odzyskamy,  chociażby opłaty z tytułu 

najmu, które na koniec 2020 roku wyniosły 1.896.000,00 zł. M - GOSiR posiadał 

należności w kwocie 104,28 zł, M-GOPS 85.023,16 zł, M - GZE 42.612,84 zł. Jeśli 

chodzi o dochody utracone w 2020 roku, w skutek obniżenia górnych stawek 

podatków, udzielonych przez Radę Miejską w Koronowie, ulg i zwolnień oraz na 

skutek decyzji wydanych przez Burmistrza Koronowa, na podstawie ustawy 

ordynacja podatkowa i odrębnych przepisów za 2020 rok, wyniosły one 1.911.215,90 

zł. Z tytułu obniżenia skutków, z tytułu skutków obniżenia górnych stawek 

podatkowych, mamy kwotę 1.455.603,26 zł. W tym obniżenie stawek dotyczyło 

podatku rolnego na kwotę 316.174,00 zł, w podatku od nieruchomości na kwotę 

720.629,00 zł, w podatku od środków transportowych 418.840,26 zł. Skutki 

udzielonych przez Gminę ulg i zwolnień, bez ulg i zwolnień ustawowych oczywiście, 

to kwota 235.991,53 zł. Mamy kolejne skutki, to są decyzje wydane przez organ 

podatkowy na podstawie ustawy ordynacja podatkowa i tutaj mamy te skutki na 

łączną kwotę 219.581,11 zł. Umorzenie zaległości podatkowych na kwotę 

211.383,61 zł. Chociażby z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, od 

środków transportu, odpadów komunalnych i odsetki od osób prawnych i osób 

fizycznych. Rozłożenie na raty, odroczenie terminu płatności w wysokość 8.197,50 zł. 

I tutaj mamy z tytułu podatku od nieruchomości i odpady komunalne.  Szanowni 

Państwo, jako Urząd Miejski, jako organ podatkowy reprezentowany przez 

Burmistrza Koronowa w 2020 roku, prowadziliśmy działalność windykacyjną, czyli 

dochodziliśmy należności Gminy Koronowo. W związku z tym, wystawiliśmy 

upomnienia w liczbie 5.214 sztuk, na łączną kwotę 4.990.927,60 zł. Myślę, że to 

ważna informacja, ponieważ jakby dalsza statystyka dotycząca podziału 

poszczególnych tytułów, wygląda następująco: w podatku rolnym od osób fizycznych 

wysłaliśmy takich upomnień na kwotę 2.773,00 zł i wolumen w złotych 1.624.455,57 

zł. Od osób prawnych upomnień wystawiliśmy 32 na kwotę 48.418,24 zł. Jeśli chodzi 

o podatek leśny od osób prawnych: 11 upomnień na kwotę 11.000,00 zł. Podatek 

od nieruchomości od osób fizycznych: 2.190 upomnień, na kwotę 1.366.166,70 zł. 



34 

 

34 

 

Od osób prawnych: 123 upomnienia na kwotę 1.711.142,78 zł. I ostatnia grupa, 

to upomnienia dotyczące podatku od środków transportowych: od osób fizycznych 77 

na kwotę 198.635,72 zł i od osób prawnych: 8 upomnień na kwotę 31.111,59 zł. 

Nie zawsze upomnienia skutkują, w związku z tym, niekiedy jesteśmy zmuszeni 

do wystawienia tytułów wykonawczych i w roku 2020 było ich 559, na kwotę 

931.454,70 zł. Prowadzimy również oględziny u podatników i do 2019 roku były 

również przeprowadzane u naszych podatników kontrole podatkowe. Oględzin  

w roku ubiegłym było 15. Jak Państwo doskonale wiedzą, pandemia zaskoczyła nas 

wszystkich i między innymi z uwagi na ten stan, kontroli podatkowych w 2020 roku 

nie przeprowadziliśmy. Niemniej ten zakres działań, który przed chwileczką 

przedstawiłam, spowodował, że jednak dochody Gminy Koronowo były zrealizowane 

w wysokości umożliwiającej realizację planu, a uwzględniwszy jeszcze dodatkowo 

okoliczności dochodów, czy to w grudniu, czy pod koniec listopada sprawiły, iż te 

dochody były ponad plan. Między innymi, dochody otrzymaliśmy z budżetu państwa 

na zadania zlecone. W roku ubiegłym  tych dochodów otrzymaliśmy na kwotę 

40.536.743,86 zł. Wykonaliśmy, czyli zrealizowaliśmy zadania, które kosztowały 

Gminę Koronowo 40.532.939,65 zł, to jest 99,83%. Czyli można powiedzieć, że 

prawie w stu procentach te zadania zlecone Gminie Koronowo przez Skarb Państwa 

zostały wykonane. Na co poszły te środki? Szanowni Państwo, oczywiście, że 

wypłaciliśmy rolnikom, osobom zainteresowanym i uprawnionym na podstawie 

przepisów prawa, część podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. 

Zawsze wydajemy oczywiście decyzje i tych decyzji dla producentów rolnych w roku 

2020 było 997. Ponadto, w zakresie urzędów wojewódzkich to jest zadanie, które 

również wszystkie samorządy w Polsce realizują, chodzi między innymi o ewidencję 

ludności. Otrzymaliśmy na wydawanie dowodów osobistych, kwotę 273.865,02 zł. 

Kolejne zadanie zlecone, to spisy powszechne. Już o tym mówił Pan burmistrz 

Marszelski. Również prowadzimy rejestr wyborców i na to z Krajowego Biura 

Wyborczego otrzymaliśmy 4.391,00 zł. Były wybory prezydenckie, więc Gmina 

Koronowo również była zobowiązana do realizacji zadań i na ten cel przeznaczyliśmy 

211.659,00 zł. Ponadto, jeśli chodzi o zarządzanie kryzysowe, tutaj otrzymaliśmy 

dotację w kwocie 8.647,84 zł, na zakup materiałów i wyposażenia. To chodziło 
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oczywiście o przeciwdziałanie wirusom choroby zakaźnej spowodowanej Covid-19, 

chodziło o kwarantannę. Jeśli chodzi o zabezpieczenie uczniów szkół w podręczniki  

i materiały, na to otrzymaliśmy z budżetu państwa środki i wydatkowaliśmy 

215.830,19 zł. Ponadto od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego otrzymaliśmy dotację 

na zakup urządzenia do odkażania ambulansów dla podmiotów leczniczych i SP 

ZOZ otrzymał od nas, kupiliśmy. Tutaj pragnę również wspomnieć, że nie była to 

jedyna pomoc, którą otrzymaliśmy z budżetu państwa. I jak również Państwo radni 

wyrażali zgodę na to, aby udzielać kolejnych dotacji na wspieranie naszego SP ZOZ-

u, w walce  

z Covid-em. O tym przedtem tutaj Panowie burmistrzowie również mówili. Pomoc 

społeczna, dodatki mieszkaniowe. Tutaj chodzi dokładnie o dodatek energetyczny,  

w roku ubiegłym wydatkowaliśmy 1.604,64 zł. Pomoc społeczna, ale funkcjonowanie 

naszego ośrodka pomocy społecznej, takie wsparcie otrzymaliśmy w kwocie 

28.589,75 zł. Usługi opiekuńcze, to również część zadania wspierana przez budżet 

państwa, tutaj otrzymaliśmy 143.928,00 zł. I oczywiście największy dział, najmocniej 

wspierany przez budżet państwa, świadczenie wychowawcze. W roku ubiegłym 

wydaliśmy 26.256.289,00 zł, czyli budżet wykonany na poziomie 99,9 %. Duże 

kolejne zadanie, to są: świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu 

alimentacyjnego, składki na ubezpieczenie rentowe z ubezpieczenia społecznego 

wydatkowaliśmy prawie 10,5 miliona zł. Karta dużej rodziny 824,66 zł. Wspieranie 

rodziny, dział, rozdział 854.04 tutaj mamy kwotę 924.563,25 zł, na realizację 

świadczenia "Dobry start". I ostatnie zadanie dotowane w ramach zadań zleconych 

przez budżet państwa w kwocie 141.939,72 zł, składki na ubezpieczenie zdrowotne 

opłacane za osoby pobierające, niektóre świadczenia rodzinne, zgodnie z przepisami 

o świadczeniach rodzinnych. Kolejna, myślę że ważna część naszych zadań, to są 

zadania własne, ale również wspierane przez budżet państwa. Tutaj otrzymaliśmy 

6.092.295,82 zł i na co przeznaczyliśmy. Oczywiście na zadania związane  

z realizacją rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji 

uczniów i nauczycieli "Aktywna tablica", 28.000,00 zł. Na dofinansowanie zakupu 

nowości wydawniczych, książki w ramach wieloletniego programu pod nazwą 

"Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa" - 14.480,00 zł. Otrzymaliśmy również 

dotację do naszych przedszkoli w kwocie 794.284,01 zł, na stołówki szkolne 
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141.298,15 zł. Zasiłki okresowe. Tutaj już z kolei mamy naszą pomoc społeczną, to 

jest kwota 382.160,88 zł. Zasiłki stałe 772.672,00 zł i ośrodki pomocy społecznej 

379.688,30zł. I na dożywianie mieszkańców Gminy Koronowo w kwocie 204.500,00 

zł. Istotna, myślę, że jest również informacja o dotacji, którą otrzymaliśmy z budżetu 

państwa, to jest na inwestycje. Mówimy tutaj o osuwisku „Tucholska” i przebudowy 

ulicy Tucholskiej, to był pierwszy etap. I jak Państwo doskonale wiedzą, to zadanie 

zrealizowane w roku bieżącym i na to zadanie również otrzymaliśmy wsparcie 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego. Załącznik kolejny w naszym sprawozdaniu  

z wykonania budżetu 8 i 9, dotyczy porozumień, które zawieramy, czy to ze skarbem 

państwa. Rok rocznie, już od wielu lat zostaje nam przekazana dotacja w wysokości 

4.000,00 zł na utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych oraz podpisujemy 

porozumienia z innymi jednostkami samorządu terytorialnego. I tutaj między innymi 

chodzi o infostradę Kujaw i Pomorza. To zadanie wspólnie z innymi samorządami, 

pod egidą Urzędu Miejskiego, Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu, realizujemy. Czy 

też, Szanowni Państwo, nasze przedszkole samorządowe przy Dworcowej,  

a wykonaliśmy termomodernizację tego budynku. Również, Szanowni Państwo, 

wspierani jesteśmy od wielu lat przez Powiat Bydgoski. Nasza biblioteka otrzymała 

1.000,00 zł na zakup książek i publikacji, to zadanie również zostało wykonane. Jak 

również wnioskowaliśmy o środki, chodzi o budowę placu zabaw przy ulicy Witosa  

w Koronowie oraz utworzenie miejsca rekreacyjnego w Stopce. To także zostało 

wykonane w oparciu o pieniądz w ramach porozumień zawartych z innymi 

jednostkami samorządu terytorialnego. Jeśli chodzi o kwestię wydatków, my mamy 

kilka budżetów, które są realizowane na podstawie przepisów szczególnych  

i w sposób szczególny są traktowane. Między innymi tutaj mowa o realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi, o tym już też Panowie 

burmistrzowie mówili. Ja tylko napomknę, czy wspomnę, podkreślę, że środki 

niewykorzystane  

w roku 2020 absolutnie nie przepadają i one zgodnie z przepisami prawa zostaną 

przekazane, za Państwa zgodą, do planu wydatków roku 2021. Mówimy o kwocie 

447.666,14 zł. Podobnie się dzieje ze środkami, które uzyskujemy z opłat za 

korzystanie ze środowiska. Te środki również na sesji czerwcowej zostaną 

przekazane do realizacji zadań w tym obszarze na 2021 rok. Jeśli chodzi o pomoc 
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społeczną, czyli nasz Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. On głównie 

swoje działania opiera w dziale 852 "Pomoc Społeczna" i 855 "Rodzina", zatem  

w części opisowej sprawozdania z wykonania budżetu, mają Państwo szczegółowo 

napisane, ile to takich świadczeń, ośrodek pomocy społecznej udzielił, ilu 

mieszkańców naszej Gminy z pomocy czy z pracy poszczególnych pracowników 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej skorzystało. Gospodarka 

Komunalna, Ochrona Środowiska, tutaj wykonaliśmy zadań, które kosztowały Gminę 

Koronowo 16 milionów, ponad 16 milionów. Oczywiście w tym obszarze są też 

zadania związane z gospodarką odpadami komunalnymi. W związku z tym 

szczegółowo rozliczyliśmy te działania i wiemy, że system odpadów komunalnych  

w roku 2020 zamknął się niedoborem na kwotę 143.503,42 zł. Do tego również 

Regionalna Izba Obrachunkowa w swojej opinii dotyczącej właśnie tego 

sprawozdania, które Państwu omawiam, odniesie się. W związku z tym, nie będę 

tego tematu dalej rozwijała. Gmina Koronowo prowadzi działalność, realizuje swoje 

zadania wydatkując wprost pieniądze z budżetu Gminy Koronowo, czyli Urzędu 

Miejskiego, jednostek organizacyjnych, które wspierają tą osobę prawną, czy 

naszych instytucji kultury. Niemniej, Szanowni Państwo, czasami jest tak, że staramy 

się wspierać, o tym też Pan burmistrz Kazimierski mówił, staramy się wspierać różne, 

które prowadzą działalność, czy to z obszaru Kultura i Ochrona Dziedzictwa 

Narodowego, czy Kultury Fizycznej. W związku z tym udzielamy dotacji. Te dotacje 

są udzielane na podstawie przepisów prawa, jak również uchwał, które Państwo 

podejmują. I tak dotację dla M - GOK-u udzieliliśmy w kwocie 1.651.000,00 zł, to 

dotacja na działalność statutową tej instytucji kultury. Miejska Biblioteka Publiczna 

otrzymała 655.000,00 zł. Dotację dla Fundacji Promocji Sztuki 7.500,00 zł na 

realizację "Wieczorów Kameralnych" w bazylice w Koronowie. Dotacja 

dla Stowarzyszenia Promocji „Organe” na zadanie "Zjednoczeni muzyką" cykl 

koncertów, do tego 7.500,00 zł, Klub Jeździecki Deresz na zadanie "Taniec ludowy" 

2.620,00 zł. Dotacja dla Stowarzyszenia Edukacyjno-Kulturalnego NDM na zadanie 

"Klocki i zabytki" Bazylika Wniebowzięcia Maryi Panny w Koronowie. Tutaj były 

zdalne warsztaty modelarskie dziedzictwa architektonicznego na kwotę 1.440,00 zł.  

I dotacja 60.000,00 zł na zadanie wynikające z ustawy o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami, chodzi o przeprowadzenie prac remontowych obiektów zabytkowych. 
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Jeśli chodzi o Kulturę Fizyczną, oczywiście, że też tutaj wspieramy różne kluby 

sportowe, działające na terenie Gminy Koronowo. I mamy, Szanowni Państwo, 

Miejsko - Gminny Ludowy Klub Sportowy "Victoria" 102.000,00 zł, Ludowy Zespół 

Sportowy "Łokietek" Wierzchucin Królewski, 17.000,00 zł, Wteleński Klub Sportowy 

"Olimpia” Wtelno 40. 000,00 zł, Ludowy Klub Turystyczny "Wyczół” Gościeradz 

16.000,00 zł, Ludowy Zespół Sportowy Nowy Dwór "Sokół" 20.000,00 zł, Klub 

Sportowy "Koronowo" 65.000,00 zł, Klub Sportowy "Spartakus" 3.349,22 zł, Klub 

Sportowy "Jastrzębie” Koronowo 20.000,00 zł, Klub Sportowy "Korona" 14. 080,00 zł, 

Klub Jeździecki "Deresz" 8.500,00 zł,. Liga Obrony Kraju 4.000,00 zł, Klub Sportowy 

„Koronowo” 6.600,00 zł. Oczywiście również, przewidzieliśmy taką pozycję, którą od 

kilku lat zamieszczamy w naszym budżecie, związaną z popularyzacją ochrony 

przeciwpożarowej i zwiększeniem bezpieczeństwa wśród mieszkańców Gminy 

Koronowo. Na ten cel Gmina Koronowo przeznaczyła w 2020 roku 30.000,00 zł. 

Burmistrz nie skorzystał z upoważnienia w 2020 do zaciągania kredytów i pożyczek 

na występowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 500.000,00 zł, w związku 

z tym, iż posiadaliśmy na tyle środków finansowych, aby nie tracić płynności 

finansowej. Tak jak było, to wspomniany już, omówione na etapie raportu o stanie 

Gminy, staramy się również aplikować o środki unijne i takich zadań też, zarówno 

bieżących jak i inwestycyjnych mamy. Załącznik 12. tego raportu odnosi się do 

dotacji, które udzielamy z Gminy Koronowo. One są oczywiście w innym układzie, 

sobie pozwoliłam na przedstawienie Państwu wykazu tych podmiotów, które 

świadczą, przede wszystkim, realizują zadania z zakresu Kultury i Ochrony 

Dziedzictwa Narodowego, czy Kultury Fizycznej. Ale to nie jest jedyny obszar, który 

jest wspierany przez Gminę Koronowo. Od lat, Szanowni Państwo, Powiat Bydgoski 

może też liczyć na nasze zrozumienie i wspieramy takie zdanie jak eksploatacja 

promu Koronowo, tutaj przeznaczyliśmy 30.000,00 zł. Powiat Bydgoski jako podmiot, 

który na mocy prawa prowadzi Centralną Ewidencją Pojazdów i Kierowców również 

jest wspierany i nasza filia Wydział Komunikacji i Dróg Starostwa Powiatowego  

w Bydgoszczy otrzymała 8.123,90 zł. Pamiętamy nawałnicę 2017 roku, która 

dotknęła znacząco mieszkańców, my wtedy otrzymaliśmy wsparcie, a w 2020 roku, 

za Państwa zgodą, Gmina Jasło otrzymała pomoc finansową w wysokości 20.000,00 

zł, ponieważ taki kataklizm ich spotkał. I przeznaczyliśmy środki na naprawę 
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infrastruktury drogowej zniszczonej podczas powodzi 27 czerwca 2020 roku. Między 

innymi, również wspieramy miasto Bydgoszcz, chodzi o funkcjonowanie ZIT-u, tutaj 

przeznaczyliśmy 8.884,00 zł. Mamy Infostradę Kujaw i Pomorza, z kolei, ta dotacja 

została przekazana Marszałkowi Województwa Kujawsko-Pomorskiego - 271,93 zł. 

Również wspieraliśmy zadanie związane z profilaktyką zakażeń pneumokokowych 

wśród dorosłych 8.100,00 zł. Tak jak powiedziałam, SP ZOZ Koronowo otrzymał 

dotację na zakup urządzenia do odkażania, ale to są inne pieniądze niż te, które 

otrzymaliśmy z budżetu państwa, to jest 17.000,00 zł. Ponadto radni Gminy 

Koronowo wyrazili również zgodę na udzielenie dotacji na zakup dwóch respiratorów 

w kwocie 30.000,00 zł. Łącznie udzieliliśmy dotacji dla podmiotów należących do 

sektora finansów publicznych, na kwotę 3.957.246,82 zł. Natomiast podmioty nie 

należące do sektora finansów publicznych otrzymały łącznie 2.578.031,03 zł. Jeśli 

chodzi o kwestię funduszu sołeckiego, jest to dodatkowa możliwość realizacji zadań 

na poziomie właśnie sołectw i w roku ubiegłym wydatkowaliśmy w ramach funduszu 

sołeckiego 794.314,67 zł, to stanowiło 98,76%. Fundusz sołecki w znacznej wielkości 

był przeznaczony na zadania związane z transportem i łącznością czyli z drogami. 

Stanowiły te wydatki 33,89%. Na co były jeszcze przeznaczane? Na Gospodarkę 

Mieszkaniową - tam niespełna 0,8%, na Administrację Publiczną 0,66%, na 

Bezpieczeństwo Publiczne i Ochronę Przeciwpożarową 2,49%, również na 

Gospodarkę Komunalną, Ochronę Środowiska 31,26%, jak również na Kulturę  

i Ochronę Dziedzictwa Narodowego, czy Kulturę Fizyczną tutaj mamy 26,59%  

i 4,30% w zakresie tej ostatniej pozycji. Te wydatki, oczywiście, są w roku następnym 

refundowane z budżetu państwa, od wojewody. Nie mniej, jak Państwo widzą, jest to 

dobra forma, bo czasami mieszkańcy chcieliby sami decydować i ja myślę, że 

pozyskanie nawet kwoty 190.000,00 zł z budżetu państwa jest równie dobrą 

motywacją, aby w ten sposób realizować część wydatków. Informacja o realizacji 

wydatków budżetu placówek oświatowych, żłobków i Miejsko -  Gminnego Zespołu 

Edukacji za 2020 rok wskazuje na to, że na te zadanie przeznaczyliśmy 

32.717.600,39 zł. Między innymi otrzymaliśmy dotację z budżetu państwa na zakup 

komputerów "Zdalna szkoła", zakup komputerów "Zdalna szkoła plus". To dwa 

projekty, które realizowała oświata, które wprost były związane z Covidem -19. Nasz 

Miejsko-Gminny Zespół Edukacji w Koronowie poniósł wydatki w kwocie 912.083,33 
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zł. Szkoły podstawowe, sklasyfikowane w rozdziale 801.01 kosztowały 18.904.151,26 

zł. Oczywiście, to nie jest tak, że to są jedyne kwoty związane z oświatą  

i wychowaniem, tylko my musimy zgodnie ze specyfikacją wskazać poszczególne 

tytuły, dlatego też oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych są w innej 

klasyfikacji i kosztowały nas, Gminę Koronowo 1.466.487,88 zł. Na przedszkola 

ponieśliśmy nakłady w kwocie 5.407.432,24 zł. Stołówki szkolne to 1.053.438,82 zł. 

Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych, w szkołach 

podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego 326.545,57 zł. Na 

realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki, metod 

pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych przeznaczyliśmy 899.875,65 

zł. Zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników, 

materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych kosztowały 215.830,19 zł. 

Świetlice szkolne  1 mln prawie 20 tys. zł. Oczywiście, też wspieramy uczniów i ta 

pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym wyniosła, kosztowała 

129.157,41 zł, a o charakterze motywacyjnym 21.530,00 zł. Żłobki, funkcjonowanie 

żłobków, kwota związana, wydatkowana przez żłobki to 1.414.779,32 zł. Szanowni 

Państwo, na podstawie ustawy o finansach publicznych zobligowani jesteśmy do 

sporządzenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jej elementem jest kwota długu  

i spłata zobowiązań. Oczywiście, długość wieloletniej prognozy finansowej, mówimy 

tutaj o poszczególnych latach, jest wypadkową tego, jaki posiadamy dług i w jakim 

okresie dług Gminy Koronowo będzie spłacany, ale niewątpliwie wieloletnia prognoza 

finansowa pozwala nam na prognozowanie gospodarki finansowej Gminy Koronowo 

w dłuższym czasookresie, na analizę możliwości inwestycyjnych Gminy Koronowo, 

czy ocenę możliwości zaciągania zobowiązań i spłaty tych zobowiązań. Szanowni 

Państwo, jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową, została ona przedstawiona 

w naszym sprawozdaniu z wykonania budżetu w załączniku 16. Niemniej chciałabym 

zwrócić uwagę na to, że te wszystkie założenia, które były zawarte w objaśnieniach 

do uchwały, którą państwo przyjęli, mówimy o Wieloletniej Prognozie Finansowej 

załącznik 3, zostały spełnione. Jeśli chodzi o możliwość inwestowania przez Gminę 

Koronowo, to rzeczywiście tutaj mamy kilka czynników, które były zawarte 



41 

 

41 

 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Czy niedofinansowanie oświaty, 

niejednokrotnie wskazywany, zresztą te wcześniejsze dane statystyczne, dane  

z wykonania budżetu wskazują, że oświata, opieka nad dziećmi kosztuje znacznie 

więcej, aniżeli, to co my otrzymujemy w postaci, w formie subwencji oświatowej  

z budżetu centralnego. Niewątpliwie kolejny czynnik wpływający na inwestowanie to 

znaczne wzrosty kosztów wynagrodzeń, pochodnych od wynagrodzeń, które są 

konsekwencją przyjęcia ustaw przez rząd ,przez nasz Sejm, Senat i podpisanych 

przez prezydenta. Wzrost kosztów związanych z zatrudnieniem to koszty 

Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, a jednocześnie, Szanowni Państwo, 

rzecz, której nie przewidzieliśmy kiedy był przyjmowany budżet w 2019 roku, to 

skutki, konsekwencja pandemii czyli Covid-19. Na koniec 2020 roku Gmina 

Koronowo posiadała dług w wysokości 5.140.000,00 zł. Tutaj Panowie burmistrzowie 

mówili z jakich tytułów, więc do tego już nie będą się oczywiście odnosiła. Niemniej, 

Szanowni Państwo, relacja długu do dochodów wykonanych na koniec ubiegłego 

roku wyniosła 3,92%. Obsługa długu kosztuje nas i w roku ubiegłym ponieśliśmy 

opłaty z tytułu odsetek w wysokości 219.242,86 zł. Planowane przychody  

i planowane rozchody zostały właśnie w tych wielkościach, które były w planie został 

wykonany, czyli przychodów mieliśmy 33.031.351,37 zł, a rozchodów, o czym była 

mowa już przy omawianiu raportu, na kwotę 4.630.000,00 zł i oczywiście to była 

spłata pożyczek. Taką pożyczkę mamy w Wojewódzkim Funduszu w Toruniu 

80.000,00 zł i wykup obligacji 4.550.000,00 zł. Zadania, które Gmina Koronowo 

realizuje, są wykonywane wprost, czy to przez jednostkę pod nazwą Urząd Miejski  

w Koronowie, ale również inne jednostki organizacyjne Gminy, to jest Miejsko - 

Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji, czy Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej, czy też powołane do tego instytucje kultury, mówimy tutaj o bibliotece 

czy M-GOK-u.  

W związku z tym, Szanowni Państwo, w naszym sprawozdaniu z wykonania budżetu 

również mamy odnośniki do tego, w jaki sposób, jaki zakres zadań został wykonany. 

Jak również to, ile środków budżetowych Gmina Koronowo wyasygnowała na 

realizację zadań własnych Gminy. Dziękuję Państwu.  

b) informacja Burmistrza Koronowa dotycząca wykonania zadań 

inwestycyjnych w 2020 roku, 
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Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski - Szanowni Państwo, ja mam taką 

prośbę do Was, chciałbym jak w roku ubiegłym przedstawić, to w formie też 

zdjęciowej, abyście mogli na bieżąco śledzić o czym mówię. Czy mogę Państwa 

prosić o odwrócenie się, gdyż zaczynamy wyświetlać nasze zdjęcia. Poproszę. 

Przewodnicząca rady Miejskiej w Koronowie Pani Katarzyna Szulta – 

Romaniuk - Poproszę Państwa radnych, żebyśmy się odwrócili przodem do ekranu. 

Mam tylko pytanie, czy dla mieszkańców, Panie burmistrzu, to też będzie dołączone, 

będzie widoczne? 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Będzie dołączone później, nie 

możemy w tym momencie wyświetlać tylko dla mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Koronowie Pani Katarzyna Szulta – 

Romaniuk -  Dziękuje bardzo. Proszę. 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Dobrze, Moi Państwo, tak jak 

w roku ubiegłym chciałem Państwa zaprosić na taką małą podróż po naszej pięknej 

Gminie. W zeszłym roku użyłem takiego określenia, że nasza Gmina jest piękną 

książką w niebieskiej okładce, gdzie brakuje kilku stron. Otwieramy ją ponownie 

po roku, nadal jest piękna, zielona okładka. Dzisiaj chciałem pokazać Państwu jak 

przez ten rok, jakie przez ten rok zapisaliśmy karty. Jest wiele ich, wiele ich jeszcze 

brakuje, ale czyta się tą naszą Gminę już coraz lepiej. Prezentacja jest w tym roku 

troszeczkę uboższa niż w roku ubiegłym, jest dłuższa, ale jest okrojona. Nie ma tutaj 

spotkań, nie ma czynów społecznych i temu podobnych, bo nabraliśmy naprawdę 

tempa. I na pierwszym slajdzie widzicie Państwo dotacje udzielone naszej Gminie. 

W roku 2019, gdy cieszyliśmy się wówczas z 5 milionów, to w roku 2020 

zwiększyliśmy prawie dwukrotnie tą kwotę i w tym roku będzie to już przeszło 13 

milionów, także naprawdę progres jest znaczący w mojej ocenie. Proszę o następny 

slajd. Tutaj mam największe, najważniejsze inwestycje i remonty drogowe, które 

zrealizowaliśmy w zeszłym roku. To jest 6 inwestycji na około 3 i pół miliona zł. 

Powstało przeszło 3,28 km dróg i to są drogi takie jak: przebudowa drogi gminnej  

Glinki - Cierplewo, przebudowa drogi gminnej Buszkowo - Kadzionka, przebudowa 

ulicy Kościelnej w Mąkowarsku, przebudowa ulicy Objazdowej, przebudowa ulicy 

Spacerowej w Koronowie, przebudowa ulicy Spichlerzowej w Koronowie  

i przebudowa ulicy Pomianowskiego w Koronowie, te dwie ostatnie są to remonty.  
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I poproszę o następny slajd. Pierwszą drogą jaką Państwu przedstawiam z zeszłego 

roku, jest to Glinki - Cierplewo. Inwestycja została dofinansowana ze środków 

Funduszu Dróg Samorządowych. W ramach inwestycji został przebudowany odcinek 

drogi relacji Glinki - Cierplewo o długości 894 m. Powstała droga o nawierzchni 

asfaltowej, szerokości 4 m, ze zjazdami do istniejącej zabudowy, poboczami 

obustronnymi z mieszanki niewiążącej, z kruszywa, o szerokości 0,75 m. Co mnie 

najbardziej cieszy w tej inwestycji? Gdy Państwo wyjeżdżali z terenu Gminy 

Cierplewo do Gminy Koronowo, to był odczuwalny szok cywilizacyjny. Teraz tego 

szoku już nie ma i można od Cierpliwa do Glinek jechać piękną, asfaltową drogą. 

Poproszę następny. Następna jest to droga w miejscowości Buszkowo - Kadzionka. 

Inwestycja również została dofinansowana ze środków Funduszu Dróg 

Samorządowych. W ramach inwestycji został rozbudowany odcinek drogi gminnej 

relacji Buszkowo - Grzmotny Młyn do leśniczówki Kadzionka o długości 990 m. 

Powstała droga o nawierzchni asfaltowej, o szerokości 5 m. Ze zjazdami do 

istniejącej zabudowy, poboczami obustronnymi z mieszanki wiążącej z kruszywa. Co 

mnie najbardziej cieszy w tej drodze? Mogą Państwo wierzyć lub nie, ale nawet po 

mszy w Buszkowie, mieszkańcy zapytywali mnie w zeszłym roku o tą drogę i tym 

bardziej cieszy mnie to, że jesteśmy już po wykonaniu. Następną poproszę. To jest 

ulica Kościelna w Mąkowarsku. Inwestycja również została dofinansowania ze 

środków Funduszu Dróg Samorządowych. W ramach inwestycji został 

przebudowany odcinek drogi gminnej Mąkowarsko - Wilcze o długości 400 metrów. 

Powstała droga o nawierzchni asfaltowej, o szerokości 5,5 m, zakończona 

krawężnikiem z wjazdami z kostki betonowej do istniejącej zabudowy. Powstał 

również chodnik z kostki betonowej o szerokości 1,5 metra, długości 46 m bieżących 

i została wykonana również kanalizacja deszczowa. Koszt całej inwestycji to prawie 

800.000,00 zł. Poproszę o następny. Następna jest osiedle miejskie Samociążek  

w Koronowie. I macie tu Państwo jak to osiedle zostało w trakcie budowy, zdjęcia  

z traktu budowy i w trakcie budowy oraz zdjęcia po przebudowaniu. Jest to ulica 

Objazdowa oraz ulica Spacerowa. Zostały wykonane z kostki betonowej obie 

nawierzchnie, a i koszt tych dwóch ulic to 649.000,00 zł. Tutaj, na następnym 

slajdzie mamy te dwie nawierzchnie, które zostały poddane remontom. To jest ulica 

Spichlerzowa, jest tam zdjęcie sprzed i zdjęcie po oraz ulica Pomianowskiego, 
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również zdjęcie sprzed i zdjęcie po. Dlaczego remontem, nie inwestycją? Gdyż był 

tam szczątkowy asfalt, który mogliśmy po prostu naprawić, wylewający nakładkę 

asfaltową. Następny slajd to plac zabaw na ulicy Witosa i również macie Państwo po 

prawej stronie, jak plac wyglądał na początku naszej kadencji i jak on wygląda teraz. 

Jest to chyba najnowocześniejszy w tym momencie plac zabaw w naszej Gminie. 

Inwestycja zrealizowana została dzięki dofinansowaniu z Europejskiego Funduszu 

Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich, w ramach programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Powstał ogrodzony i oświetlony plac zabaw 

w Koronowie, składający się z następujących elementów: zestaw wspinaczkowy, 

karuzela, sprężynowiec czteroosobowy, huśtawka wagowa, sprężynowiec 

jednoosobowy, zestaw zabawowy, huśtawka wahadłowa, dwuosobowa huśtawka 

wahadłowa, jednoosobowa, bocianie gniazdo, równoważnia, ławka z oparciem, 

kosze na śmieci, tablice informacyjno - regulaminowe, stojaki na rowery i bezpieczna 

nawierzchnia. To niebieskie, to jest bardzo fajna bezpieczna nawierzchnia, to jako 

dygresja, a koszt inwestycji to 250.000,00 zł. Jako dygresję Państwu powiem, 

że ostatnio byłem na remontowanej plaży i gdy przedstawiałem, w projekcie mamy 

na plaży plac zabaw w formie okrętu zakopanego w piasek, gdy przedstawiłem Pani 

z dzieckiem, która siedziała na ławce, doszło jeszcze jedna Pani i powiedziała, 

że bardzo ładny plac, oby nam się udało go wykonać, tylko aby nie było jak na 

Witosa. Gdy zatrwożony zapytałem, co jest nie tak na placu Witosa, to odparła, że 

tam jest pełno ludzi. Więc inwestycja chyba nam się naprawdę udała, gdyż jest 

bardzo mocno uczęszczany. Poproszę następny Plac. Na następnym slajdzie 

widzimy plac we Wtelnie. Na placu zabaw zamontowany został zestaw zabawowy 

Quardo, karuzela tarczowa z siedziskami, huśtawka wagowa, modliszka, 

sprężynowiec, konik oraz zjeżdżalnia wolnostojąca, koszt inwestycji to 75.000,00 zł. 

Jest to bardzo ładna i ciekawa inwestycja i dzięki współpracy z sołectwem Wtelno. 

Na następnym slajdzie widzicie Państwo, Strefa rekreacji w Glinkach jest to stół 

szachowy, stół do ping - ponga. Oraz bardzo fajna strefa rekreacji i miejsce na grilla 

w Stopce w takim stylu, powiedzmy rzymskim. Bardzo fajna inwestycja mam 

nadzieję, że będzie oblegana, iż naprawdę zachęca do rekreacji. Jest to również 

koszt: w Glinkach 21.000,00 zł, a koszt w Stopce to prawie 80.000,00 zł. Grilowisko 

jest moim zdaniem jednym z najładniejszych w Gminie. Na podstawie tego 
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grilowiska i na podstawie projektu, z którego powstało to grilowisko, też projektant 

plaży, projektuje tam też grilowisko w bardzo podobnym stylu. Poproszę o następny 

slajd. Tutaj mamy obiekty małej architektury właściwie, tak? Czyli strefa Street 

Workout  

w Koronowie, czyli na miejscu dawnych sztang, mamy bezpieczne urządzenia 

ćwiczenia na świeżym powietrzu. Strefa Fitness w Morzewcu, jest tak samo Strefa 

Fitness w Nowym Dworze, są to urządzenia do ćwiczenia na świeżym powietrzu, 

rozwijania swojej kondycji. Proszę o następny slajd. Tutaj mamy też mniejsze 

zadania, ale równie ważne, jak na przykład: rewitalizacja skweru w Mąkowarsku za 

22.000,00 zł, bardzo fajna współpraca z sołectwem, był tam też czym społeczny. 

Myślę, że wjazd do Mąkowarska, właściwie skrzyżowanie w Mąkowarsku wygląda 

teraz niezwykle estetycznie. Następny jest to wiata przy świetlicy wiejskiej  

w Wiskitnie za 19.000,00 zł, też bardzo gustowna, w stylu rzymskim, bardzo fajnie 

wykonana. Następne zdjęcie. Przepraszam jest to w trakcie budowy, nie mam 

obecnego zdjęcia, jest to termomodernizacja świetlicy w Sitowcu za 54.000,00 zł. 

Zdjęcie, tak jak mówiłem jeszcze w trakcie realizacji. W tym roku będziemy planować 

zmodernizować resztę tej świetlicy i budynek mieszkalny, który jest jej częścią. 

Poproszę następny slajd. Na następnym slajdzie widzicie Państwo jak wyglądają 

stawy w naszym, w naszej pięknej Gminie i to też jest dzięki współpracy 

z sołectwami. Pierwszy to mamy staw w Gościeradzu, gdzie z faszyny wzmocniliśmy 

brzegi 70 m, koszt inwestycji to 25.000,00 zł. Następny jest to staw w Lucimiu 

wykonano operat wodnoprawny oraz założono wniosek do Wód Polskich, w celem 

uzyskania pozwolenia. Zrealizowano część prac ziemnych oczyszczających wstaw, 

staw, przepraszam, koszt inwestycji to prawie 10.000,00 zł. I następny jest i ostatni 

jest to staw w Osieku, gdzie uporządkowano teren przy stawie, wykoszono zarośla 

na skarpach, brzegach i dnie stawu oraz wykonano prace ziemne w celu 

oczyszczenia dna, koszt inwestycji to 12.000,00 zł. Następną inwestycją, dużą 

inwestycją, jest modernizacja Przedszkola Samorządowego w Koronowie. 

Inwestycja została zrealizowana dzięki uzyskaniu dofinansowania ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020. W ramach 

inwestycji została wymieniona stolarka okienna i drzwiowa, instalacja centralnego 
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ogrzewania, elektryczna oraz ocieplenie całego budynku. Macie Państwo tutaj na 

tym środkowym zdjęciu, jak wyglądało to przed oraz serię zdjęć jak wygląda to po. 

Moim zdaniem jest to wspaniała inwestycja, wisienką na torcie w tej inwestycji to 

jest, to piękne ogrodzenie, które naprawdę na ulicy Dworcowej zwraca uwagę  

i wzbudza uśmiech, ale myślę że pozytywny uśmiech; koszt całej inwestycji to 

1.300.000,00 zł. Następna inwestycja, właściwie remont, to nasz zasób 

mieszkaniowy. Kolejny budynek w Stopce w 2019 robiliśmy naprzeciwko też 

budynek wielorodzinny w Stopce, teraz wymieniliśmy pokrycie dachowe na słynnym 

budynku Stopka, gminnym budynku Stopka 7. Wykonano naprawę odeskowania, 

połaci dachowej, krycie nową papą termozgrzewalną, odbudowę kominów, 

wykonano obróbki blacharskie oraz montaż orynnowania. Koszt całej inwestycji to 

około 30.000,00 zł. Na następnym slajdzie, poproszę następny, mamy gospodarkę 

komunalną. I w zeszłym roku nasza spółka komunalna dorobiła się dwóch 

śmieciarek dwukomorowych, które macie Państwo na zdjęciu, znaczy na czterech 

zdjęciach, koszty inwestycji to 550.000,00 zł oraz zamiatarki drogowe, gdyż 

dysponowaliśmy do tej pory tylko zamiatarką małą, taką chodnikową do ścieżek 

rowerowych. Tutaj mamy dużą zamiatarkę, jako zamiatarka drogowa kosztowało 

850.000,00 zł. Jako ciekawostkę, myślę że to Państwo doskonale wiecie, śmieciarki 

zostały oklejone pracami dzieci z Gminy Koronowo. Tak samo rozstrzygnięty został 

w zeszłym tygodniu konkurs na oklejenie zamiatarki drogowej, którą też będą zdobiły 

pracę dzieci z naszej Gminy w temacie czystości. Następny slajd poproszę. Tu 

mamy również obiekty małej architektury. Mamy stacje na elektroodpady przy ulicy 

Witosa, gdzie można utylizować elektroodpady oraz zdewastowaną, zniszczoną 

fontannę na ulicy Paderewskiego w formie trzech kul. To te miejsca potrzebowały tak 

jak mówiłem wcześniej kobiecego oka i doczekały się w oczach moich wspaniałych 

współpracowników. Koszt pojemnika na odpady elektroodpady to 20.000,00 zł, 

przeszło 20.000,00 zł, a koszt fontanny to 33.000,00 zł. W zeszłym tygodniu 

zakończyło się w parku na Paderewskiego wykładanie ścieżek, uliczek tym samym 

kamyszkiem oraz podejście do tej fontanny także. Wygląda to bardzo estetycznie  

w tym momencie i jestem wdzięczny za to, za to miejsce. Na następnym slajdzie 

widzimy zdjęcia ławek, które zamówiliśmy. Chcielibyśmy utrzymać koncepcję ławek  

i śmietników jedną dla całej Gminy, aby nie było tego misz-maszu pomarańczowych, 
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czerwonych, białych, obdrapanych albo rdzawo - metalicznych. Dlatego ustaliliśmy 

sobie jeden kanon w Gminie Koronowo, jeden kolor, jeden kolor deski, jeden kolor 

elementów metalowych i tak ławek mieliśmy 8 za łączną kwotę 10.000,00 zł, koszy 

ulicznych mieliśmy 63 sztuki. Na drugim zdjęciu widzicie Państwo te kosze uliczne, 

na początku sprawiały pewien problem naszej spółce jeśli chodzi o opróżnianie 

pojemników, bo są bardziej wymagające. No ale są też, jak to się śmiejemy  

i odporne. Poproszę o następny slajd. Na następnym slajdzie mamy wymianę wiat 

przystankowych: Pieczyska, Stary Dwór, Lucim, Bieskowo, Mąkowarsko, Rybkowo - 

Łakomowo, Łąsko Wielkie, Koronowo ulica Pomianowskiego. Łącznie wykonaliśmy 

wiat przystankowych 10. Najbardziej okazała jest moim zdaniem przynajmniej ta  

w środkowym zdjęciu, to jest wiata przystankowa w Pieczyskach, która miałaby 

stanowić tą naszą wizytówkę. Koszt wymiany wszystkich wiat przystankowych to 

około 60.000,00 zł, blisko 60.000,00 zł. Na następnym slajdzie widzimy dwa 

parkomaty, które udało nam się zakupić w zeszłym roku. Myślę, że to za długo już  

z tym czekaliśmy i 2, a wiem że będzie zamawiane jeszcze kolejny, gdyż bardzo są 

oblegane. Koszt parkomatów to blisko 50.000,00 złotych. Na następnym slajdzie 

mamy slajd poświęcony bezpieczeństwu. I tak na pierwszym zdjęciu mamy 

samochód Strażacki dla OSP w Mąkowarsku, dotacja 264.000,00 zł, na następny 

mamy łódź ratowniczą dla OSP Gościeradz. Jest to łódź, którą możemy, że tak 

powiem trapować, udzielona dotacja to 149.000,00 zł. I dwa radiowozy dla komendy 

policji w Koronowie, na zdjęciu mamy jeden, drugiego nie możemy niestety 

upowszechniać gdyż jest tajny, udzielona dotacja to 40.000,00 zł. Na następnym 

mamy chyba największą inwestycję pewnie tej kadencji, to jest zabezpieczenie 

osuwisko Tucholska i przebudowa ulicy Tucholskiej, pierwszy etap. Koszt stały 

inwestycji to blisko 4.000.000,00 złotych. Otrzymaliśmy na to dotację. W ramach 

pierwszego etapu wykonaliśmy roboty przygotowawcze, obejmujące ścinanie  

i karczowanie drzew, krzewów, usunięcie humusu oraz usunięcie bariery drogowej. 

Wykonano odwodnienie u podstaw nasypu obejmujące drenaż francuski, ułożenie 

ścieków drogowych, umocnienie skarp, cieków drogach, przepraszam, umocnienie 

skarp dla kanałów płytami, przebudowanie przepustu drogowego w skarpie z rur  

o średnicy 800 mm. Branża konstrukcyjna obejmowała wykonanie kotew 

gruntowych, drenów wierconych i gwoździ gruntowych. Zamontowano siatkę 
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stalową, umocniono skarpę geomatą antyerozyjną. Wykonanie humusowania z op7. 

W tym roku otrzymaliśmy kolejną dotacje na to zadanie i tak naprawdę w tym roku 

będziemy wykonywać drugi etap z palami pionowymi, z oczepem betonowym 

i  murem oporowym. Zostanie nam etap trzeci, już myślę na przyszły rok o ile 

otrzymamy również dotację, a jest to jedna z największych inwestycji i z resztą 

wygląda na największą. Jest niezwykle kosztowna. Na następnym slajdzie, 

poproszę, mamy ochronę środowiska. Dofinansowanie na wymianę pieców, 

mieliśmy 37 sztuk na łączną kwotę 111.000,00 zł. Unieszkodliwiono 183 wyroby 

zawierające azbest, na kwotę prawie 90.000,00 zł. Dotacją zostało objęte 76 

nieruchomości. Następne dofinansowania to do budowy sieci wodociągowej i 

kanalizacji, studni głębinowych, zakup i montaż przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Udzielono 7 dotacji na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 3 

dotacje na sieci wodociągowej. Łączny koszt to 60.000,00 zł blisko oraz 

dofinansowanie odbioru foli  rolniczych. Zebrano ponad 84 ton odpadów. Łączny 

koszt to 41.000,00 zł. Najbliższe plany inwestycyjne to plany, które rozpoczęliśmy w 

roku 2020, a których efekt zobaczymy dopiero 

w roku 2021. Sieć dróg: ul Ogrodowa w Koronowie z wymianą sieci, jesteśmy 

obecnie na 81 miejscu na liście rezerwowej u wojewody kujawsko-pomorskiego na 

dofinansowanie; ulica Zbożowa otrzymaliśmy 2 dofinansowania do ulicy Zbożowej, 

jesteśmy na etapie przetargu, bądź przygotowywania przetargu; ul Sienkiewicza nie 

mamy jeszcze środków na tą niezwykle ważną ulicę, którą chcielibyśmy wykonać  

w granicie; ulica Klasztorna, czekamy jeszcze na ostatnie uzgodnienia  

z konserwatorem zabytków, aby tam zrobić nawierzchnię w ramach remontu; ulica 

Nad Kanałem i ulica Igrzyskowa w Samociążku, ulica Nad Kanałem jeszcze 

czekamy do 1 lipca na pozwolenie na budowę. Poproszę następny. Ponadto na rok 

2021 mamy zaplanowane: uregulowanie stanu prawnego Zalewu Koronowskiego. 

Muszę Państwu powiedzieć, że posunęło się już to dalej i właściwie w orzecznictwie 

wiemy, że będzie właścicielem Zalewu jest Skarb Państwa, ale nie mamy ustalonego 

zarządcy, więc będzie to albo Starostwo Bydgoskie, Powiatowe, przepraszam, albo 

Wojewoda Kujawsko-Pomorski. Czekamy na dalszy rozwój wypadków, niestety jest 

poza naszym zasięgiem w tym momencie. Rewitalizacja plaży w Pieczyskach, to na 

dolnym zdjęciu, to zadanie już jest rozpoczęte chyba od dwóch tygodni. Chciałbym 
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zrobić rewitalizację rynku. Wiem, że moi współpracownicy kończą projekt. 

Rozbudowa Punktu Informacji Turystycznej również jest na dobrej drodze. 

Pumptrack przy MGOSiR  w zeszłym roku mieliśmy go wykonać, ale napisał 

wykonawca, przepraszam, wykonawca został poinformowany przez Starostwo 

Powiatowe w Bydgoszczy, że mapy do celów projektowych będą dopiero w połowie 

grudnia. Wobec tego wykonawca nie podpisał z nami umowy, gdyż nie wyrobiłby się 

do końca roku. Teraz czekamy na pozwolenie na budowę i wykonamy to w tym roku. 

Plan zagospodarowania przestrzennego również jest w toku. Termomodernizacja 

świetlicy wiejskiej w Wilczu, też jest w toku. Rozbudowa remizy we Wtelnie, w tym 

tygodniu powinien być ogłoszony przetarg i uporządkowanie terenu wokół stawu  

we Wtelnie tak samo. Na ostatnim slajdzie mamy to, czego nie udało się 

zrealizować. Tutaj też muszę się bić w pierś. Jednak nie wszystko udało się 

zrealizować w 2020 roku. Projekty budowlane na sieci wodociągowe Skarbiewo, 

Lipinki, Bieskowo, Morzewiec, ul. Polna w Lucimiu, ujęcie wody na osiedlu Pieczyska 

w Koronowie, odwodnienie Starego Miasta, budowa ulicy Sportowej W zeszłym roku 

nie udała się względu na to, że mieliśmy bardzo ciężką winę i wykonawca prosił o 

przedłużenie terminu co też uczyniłem. Budowa toru rowerowego, to mówiłem przed 

chwilą, modernizacja budynku przy ulicy Dworcowej w Koronowie, też zmieniła się 

koncepcja przyszłych użytkowników. Jest tam tworzony teraz plan 

zagospodarowania przestrzennego. Na ostatnim slajdzie chciałem się z Państwem 

podzielić czymś czego w sumie jeszcze nikt nie widział, jest to projekt rynku. Ja bym 

chciał się podzielić też z Państwem, chciałem żebyśmy w formie takiej prezentacji 

jak co roku robimy, zawsze stawali z jakimś słowem i tutaj wybrałam akurat Tolkiena: 

"Nie do nas należy decydować o czasie, jedyne co możemy to decydować co zrobić 

w czasie, który został nam dany". Nam dane jest jeszcze dwa i pół roku i marzy mi 

się, żebyśmy co roku robili jedną, spektakularną rzecz, która zostanie pomnikiem po 

nas wszystkich. W tym roku zrobiłmy piękną plażę, a to co Państwo widzicie przed 

sobą, jest to wstępna koncepcja z projektu, który nie jest jeszcze zakończony, 

rewitalizacji rynku, zakładająca wielką fontannę z podświetleniem, z muzyką, strefę 

kultury, dużo zieleni. Chciałbym się z tym z Państwem podzielić i jeszcze raz bardzo 

dziękuję za uwagę. 
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c) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2020 r. 

 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek – sprawozdanie finansowe obejmuje 5 

elementów, 5 sprawozdań. To jest bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, bilans jednostki budżetowej, lub samorządowego zakładu 

budżetowego, rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym, zestawienie 

zmian w funduszu jednostki i informację dodatkową. Jeśli chodzi o pierwsze 

sprawozdanie- bilans z wykonania budżetu ma po stronie aktywów i pasywów sumę 

44.356.641,84 zł. jeśli chodzi o bilans jednostki budżetowej i samorządowego 

zakładu budżetowego widzimy, że suma aktywów i pasywów, to kwota 

185.840.982,13 zł. Analizując rok do roku, suma aktywów i pasywów zmniejszyła się. 

Pasywa, to zawsze te informacje, które dotyczą sposobu finansowania aktywów. 

Analiza poszczególnych wielkości, jeśli chodzi o fundusz Gminy Koronowo rok do 

roku zwiększył się z 173.471.012,95 zł do kwoty 178.994.205,12 zł. Rachunek 

zysków i strat, to trzecie sprawozdanie w ramach sprawozdania finansowego, do 

którego sporządzenia byliśmy zobligowani i tak przychody netto w 2020 roku na 

działalności operacyjnej, podstawowej wyniosły 131.297.376,20 zł. koszty 

działalności operacyjnej 103.447.837,02 zł. Zysk na działalności podstawowej 

wyniósł 27.849.539,20 zł. Następnie mamy kategorie pozostałych przychodów  

operacyjnych i kosztów operacyjnych 1.334.872,91 zł, a koszty 1.450.650,75 zł. 

Ostatecznie po uwzględnieniu i przychodów i kosztów finansowych zysk brutto 

Gminy Koronowo za rok ubiegły i netto, ponieważ jesteśmy zwolnieni z opłat,  

z ponoszenia ciężaru podatku dochodowego 27.809.607,52 zł. Zestawienie zmian 

funduszu jednostki pokazuje, że fundusz ten rok do roku wzrasta, o czym mówiłam 

przy analizie rachunku zysków i strat i bilansu. Jednocześnie chciałabym 

poinformować, że informacja dodatkowa zawiera istotne elementy dla właściwego 

odczytania wcześniejszych elementów sprawozdania finansowego. Między innymi 

odnosi się to tego, w jaki sposób składniki majątkowe, operacje gospodarcze są 

przez nas rejestrowane.  

 

 

d) przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
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w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Koronowa 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Koronowo za 2020 rok wraz  

z informacją o stanie mienia za 2020 r.  

 

Uchwałę Nr 3/S/2021 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 26 kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii  

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Koronowo za 2020 rok 

wraz z  informacją o stanie mienia za 2020 r. odczytał wiceprzewodniczący rady 

Pan Bogusław Guziński. 

 

Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu jako załącznik nr 4. 

 

e) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Koronowo 

według stanu na dzień 31.12.2020  r. 

 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek – informacja o stanie mienia już była częściowo 

przedstawiona przy omawianiu Raportu o stanie gminy. Nie mniej chciałabym 

uszczegółowić te informacje. Tak jak wcześniej podano na koniec 2020 roku 

posiadaliśmy majątek o wartości 179.939.574,34 zł. Majątek ten był w dyspozycji 

jednostek organizacyjnych gminy, instytucji kultury. I tak w zakresie urzędu 

miejskiego zaewidencjonowanego było majątku na kwotę 137.984.252,39 zł., oświata 

łącznie wszystkie placówki posiadały majątku na kwotę 36.948.726,53 zł, M–GOSiR- 

13.068.765,77 zł, M–GOPS - 227.813,21 zł, Miejska Biblioteka Publiczna  

w Koronowie – 33.438,01 zł i majątek pozostający w dyspozycji Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Kultury w Koronowie na kwotę 1.676.578,43 zł. Tak jak również Pan 

burmistrz Marszelski sygnalizował, że wartość majątku mienia Gminy Koronowo rok 

do roku wzrosła. Miedzy innymi też zwiększyły się powierzchnia gruntów i wartość 

gruntów, tutaj w informacji z wykonania budżetu w tym sprawozdaniu dokładnie są 

rozpisane wszystkie sołectwa, w których nastąpiły wzrosty mienia komunalnego.  

 

f) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie 

o wykonaniu budżetu Gminy Koronowo za 2020 rok 
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Opinię z 6 maja 2021 r. Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie  

o wykonaniu budżetu Gminy Koronowo za 2020 rok odczytała przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie Pani Ewa Szymańska 

  

Opinię dołączono do niniejszego protokołu jako załącznik nr 5. 

 

g) dyskusja. 

 

Przewodnicząca rady Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

 

Radny Pan Tomasz Skotnicki – Ja chciałem tylko powiedzieć kilka słów odnośnie 

paru rzeczy, na które zwracam zawsze uwagę, czyli koszty, koszty obsługi długu 

tutaj ewidentnie zmalały i wygląda na to, że te pieniądze, które były zaplanowane, 

gdzieś tam na obsługę zadłużenia mogą być przeznaczone na inne cele. Jak 

również troszeczkę, jeżeli chodzi o inwestycje. No tak, jak mówiliśmy już wcześniej. 

Część inwestycji nie została zrealizowana. Chyba dwie inwestycje, czyli wodociąg 

w Lucimiu i budowa dróg w sołectwie Tryszczyn są z zeszłego roku przeniesione 

na budżet roku bieżącego. Więc mamy nadzieję, że te inwestycje zostaną 

zrealizowane i ku temu zmierzamy. No i tyle chciałem powiedzieć, że plan 

inwestycyjny, no niestety, no z jednej strony pandemia nam troszeczkę 

pokrzyżowała te plany i część tych zadań inwestycyjnych nie mogła zostać 

zrealizowana. Z drugiej strony, co cieszy, koszty inwestycji też, w niektórych 

przypadkach zdecydowanie zmalały. Co widać było na przykładzie kanalizacji 

na osiedlu Pieczyska i innych zadaniach też drogowych. Miejmy nadzieję, że 

tegoroczny budżet zostanie, jeśli chodzi o inwestycje wykonany troszeczkę 

w większym stopniu niż ubiegły. Rozumiemy też te problemy na przykład 

z uzyskaniem map i innych rzeczy związanych z pozwoleniami. Także tyle chciałem 

dodać i dziękuję bardzo Pani skarbnik za wykonanie tego budżetu i pilnowanie tych 

wszystkich finansów. Dziękuję bardzo.  

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński -  Ja chciałbym nawiązać 

do wypowiedzi Pana radnego Tomasza Skotnickiego. Chciałbym nawiązać 
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do prezentacji i przedstawienia właśnie wykonania tych zadań inwestycyjnych 

przez Pana burmistrza. No ja bym tutaj troszkę bardziej sceptyczny był. Bo 

wykonanie na poziomie tych wydatków majątkowych na poziomie 75%, to nie jest 

rewelacja. Ale oczywiście w czasie komisji, bo ja już wtedy sygnalizowałem ten 

problem.  W czasie komisji  wyjaśniono mi, że część tych, że tak powiem zysków 

wynika z tego, że no były tam oszczędności na poszczególnych przetargach. 

Oczywiście no już słynna pandemia jakoś na to wpłynęła. No i może już nie 

chciałbym rozdrapywać specjalnie tego tematu, jeśli chodzi o przeszłość, czyli rok 

2020. Ale w nawiązaniu do tego, to ja jestem trochę zaniepokojony, jeśli chodzi  

o realizację bieżących wydatków inwestycyjnych. Bo tutaj mam oczywiście taki 

załącznik, taki dokument – załącznik do budżetu, jak zadania inwestycyjne. Pan 

radny Tomasz Skotnicki już wcześniej też mówił, że bardzo się cieszymy z tego, że 

no wzrasta ilość zadań inwestycyjnych. Tak ale też wzrasta ilość pozyskiwanych 

środków zewnętrznych. W związku z tym, tych zadań jest bardzo dużo. Natomiast 

stopień realizacji nie jest napawający optymizmem i obyśmy czasami nie skończyli 

tego roku tym, że ten wskaźnik się jeszcze pogorszy. Ja chciałbym tylko 

zaakcentować, że w tych zadaniach, które tu mam przed sobą, to jest blisko 

trzydzieści wynikających z planów z zadań funduszy sołeckich. To jest gdzieś około 

1/3 tych wszystkich zadań jakie sobie zaplanowaliśmy na ten rok. Tylko chciałbym 

powiedzieć, że  we wrześniu będą się odbywały zebrania sołeckie. Na tych 

zebraniach będziemy planować budżety już, czy będziemy dysponować środki 

z funduszy sołeckich na następny rok. Ale mieszkańcy też będą chcieli wiedzieć, jak 

wygląda stopień realizacji, zaawansowania tych zadań, które zapisaliśmy na ten rok. 

Oby nie było problemu, że powiemy mieszkańcom, że z jakiś tam względów znowu, 

nie wiem jakich. Może teraz „galopujące ceny” materiałów budowlanych, nie będą 

mieli zrealizowane tego, tego, czy innego zadania. I gdzieś na koniec roku będą 

musieli się szybciutko zastanawiać na co zmienić, czy na co przeznaczać teraz te 

środki. Dlatego ja już sygnalizowałem, że gdzieś tutaj jest wąskie gardło  

w tym zakresie realizacji. Bo planowanie, ja uważam, że jest bardzo dobre. Ilość tych 

zadań inwestycyjnych naprawdę napawa optymizmem. Ale z realizacją jest już 

gorzej. Dlatego chciałbym, żeby naprawdę pochylić się nad tym i może ktoś 

powiedzieć, że jest dopiero koniec maja. Nie, ja mówię, że już jest koniec maja. 
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Jeżeli tak dalej to będzie przebiegało, to naprawdę pod koniec roku  brzydko mówiąc, 

„obudzimy się z ręką w nocniku”. Dziękuję. 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski - Wysoka Rado, jeśli chodzi 

o wypowiedź Pana radnego Skotnickiego, to tutaj mówiliśmy o trzech zadaniach 

niezrealizowanych, m.in. budowa wodociągu w Lucimiu. W tym roku zleciliśmy to 

już naszej spółce. A przyczyną niezrealizowania tego zadania jest problem 

ze znalezieniem wykonawcy. Nie znaleźliśmy żadnego wykonawcy, który chciałby 

się podjąć projektowania tego wodociągu, bo jest to bardzo długi odcinek sieci oraz 

trzeba wykonać przejścia pod działkami „o zgrozo” PKP. Nikt nie chciał się zgodzić 

na projektowanie tego. Nikt nie wystąpił w przetargu. Dlatego wydział inwestycji 

prowadził rozmowy w tym zakresie z zakładem gospodarki, już zakończone  

i zakład gospodarki jest na etapie rozeznania rynku. Myślę, że na pewno w ten 

sposób się uda. Co do dwóch pozostałych zadań, „bliższych koszuli”, czyli  

ul. Wiśniowej i ul  Lipowej, to ul. Wiśniowa jest w starostwie powiatowym czeka  na 

pozwolenia na budowę, a ul. Lipowa pozwolenie na budowę otrzymała 12 lutego 

2020 r. Także nie mogłem wykonać tych inwestycji bez pozwolenia na budowę. 

Jeszcze kwestia tutaj „galopujących cen”. Panie wiceprzewodniczący na to my 

naprawdę żadnego nie mamy wpływu i postepowania przetargowe są często 

anulowane, niepodpisane umowy ze względu na zwyżki cenowe w ostatnim 

kwartale nawet o 100%. Naprawdę nie wiem kto mógłby nam, że tak powiem 

wywróżyć nawet kiedy to się skończy, ale mam nadzieję, ze szybko.  

Radny Pan Stanisław Gliszczyński – Ja oczywiście odniosę się też do tych słów 

Pana radnego Skotnickiego. Ujął w takiej pozytywnej formule. Ja postaram się 

oczywiście, to zmienić, czyli jego subiektywna ocena i moja subiektywna, może też 

tam ktoś znajdzie coś dla siebie. Niewątpliwie opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu potwierdza taką realizację 

dochodów, jak i wydatków w założonych wartościach wcześniej. Pozytywna jej 

sentencja odnosi się również do prawidłowej realizacji dochodów oraz tak 

naprawdę braku przekroczenia planu wydatków, czy generalnie przekroczenia 

planu wydatków. To w jakiś sposób jest aspektem czysto księgowym. Ale należy się 

zastanowić tak naprawdę, czy jest się z czego cieszyć?  Władze Gminy tak 

naprawdę nic w ubiegłym roku nie robiły. To potwierdza przede wszystkim 
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wysokość i ilość zrealizowanych inwestycji. Jest kilkanaście inwestycji, które tak 

naprawdę nie były zrealizowane. Mieliśmy tutaj informację, że  wynika to z braku 

uzyskania stosownych pozwoleń. No nie mamy takiego szerokiego wglądu. Więc 

oceniając tutaj pracę burmistrza oraz jego służb należy odnieść się do tego, czy 

byli tak naprawdę efektywni. Z mojego podsumowania, Panie burmistrzu, Pana 

pracy, to ta efektywność dla mnie wynosi zero. A jak to tutaj na tej sali wielokrotnie 

padało, zero to też informacja. Dziwi mnie w tym momencie również Państwa 

swego rodzaju zadowolenie. Oceniacie siebie, że zgromadziliście dodatkowe środki 

na rachunku bankowym. Czyli tak naprawdę kasa wpływała, a Wy w pewien 

sposób udajecie, że to sukces. Bo tak naprawdę być może nie chciało się czegoś 

więcej zrobić i coś więcej dla mieszkańców zrealizować. Miarą tak naprawdę 

sukcesu, jeżeli chodzi o Gminę powinno być ilość zrealizowanych postulatów 

mieszkańców przełożonych na inwestycje. Przypomnieć tutaj należy, że 

mieszkańcy, tak naprawdę, ja to przeszedłem i myślę, że Pan burmistrz również, 

oczekują tej budowy dróg, czy modernizacji tych dróg gminnych, osiedlowych, lamp 

czyli budowy oświetlenia, czy kanalizacji, wodociągów i temu podobnych zadań. 

Jeżeli chodzi o efektywność, to słowo, które moim zdaniem Państwu jest obce. Bo 

jak można się chwalić zgromadzonymi środkami, które tak  naprawdę nie 

procentują z uwagi na niskie stopy procentowe. Zero kompetencji można porównać 

z zerowymi stopami procentowymi obecnie w Polsce. A tak nawiasem mówiąc, 

szkoda, że Państwo nie myślicie o wykorzystaniu środków z rozliczenia lat 

ubiegłych, by połączyć je z nowym długiem i uzyskać w pewien sposób środki 

unijne czy krajowe. A tak naprawdę odnoszę wrażenie, że po co to robić, jak można 

nic nie robić. Należałoby tutaj odpowiedzieć, że po to należałoby to zrobić, żeby 

pomnażać tak naprawdę majątek Gminy. Wtedy mamy efektywność, efektywne 

zarządzanie Gminą. Tego, moim zdaniem, oczywiście subiektywnym, w Koronowie 

brakuje. Brakuje przede wszystkim efektywności. Mam nadzieję, że następny rok 

oczywiście będzie obfitował w realizację tych bardzo bogatych planów 

inwestycyjnych. Czego oczywiście Państwu życzę i to nie mówię tego z żadnym 

sarkazmem.  

Wiceprzewodniczący rady Pan Tomasz Gordon -  Ja nie będę tu wypowiadał się 

co do tej fachowości budżetu, ponieważ zajmowała się tym komisja rewizyjna, 
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zajmowało się RIO, są opinie. Poza tym radni tu, koleżanki i koledzy, zajmowaliśmy 

się na poszczególnych komisjach. Zawsze jest tak, że nie można wszystkich 

zadowolić i pewnie, to jeszcze tak długo będzie. Natomiast chciałbym wrócić 

do momentu, kiedy zaczynamy pracować i uchwalamy budżet na następny rok. 

Co roku tak było, że jakby Pan burmistrz, Pani skarbnik chciała zrealizować, a my 

uchwalić wszystkie wnioski nas radnych, sołectw, to ten budżet musiałby, gdzieś 

oscylować nie sto kilka milionów, tylko gdzieś w granicach trzystu, albo więcej. 

Więc na razie na to nie mamy co liczyć. Natomiast ja dzisiaj tu, podsumowując ten 

tu budżet, to chciałbym  zauważyć taką rzecz. Patrząc tu proszę Państwa na tą 

salę, na nas, jak uchwalaliśmy ten budżet , to byliśmy pełni obawy, co przyniesie 

ta pandemia. Dzisiaj możemy stwierdzić, przynajmniej ja tak widzę, że wszyscy 

radni, którzy uchwalali ten budżet, oparli się koronawirusowi, się pozaszczepiali 

i mamy bardzo sprawnie działającą służbę zdrowia w naszej Gminie. I dla mnie 

to jest taką radością, że wszyscy proszę Państwa radni żyjemy jeszcze i możemy 

pracować na rzecz naszych mieszkańców. Natomiast z tej obserwacji wiemy, że 

każdy w swoim środowisku ilu znajomych musieliśmy odprowadzić tam skąd się już 

nie wraca. Tak. A my jeszcze trwamy. Tu wszystkim razem Państwu chciałem 

podziękować za to, że przestrzegamy tych reżimów sanitarnych, maseczek, itd. 

Można by tu było mnożyć. Także jeszcze raz Pani skarbnik, Panie burmistrzu, 

Panowie burmistrzowie i Państwo radni dziękuję bardzo za taki wynik.  

Radny Pan Tomasz Skotnicki -   Mimo wszystko mówiłem sobie, że może się nie 

będę odnosił do słów Pana radnego Gliszczyńskiego, ale chyba się troszeczkę 

odniosę. Bo pewne rzeczy trzeba skomentować. Zgadzam się w jednym zdaniu, 

które Pan powiedział, tylko w jednym. To jest Pana subiektywna opinia. Będąc 12 

lat na fotelu burmistrza zrealizował Pan, to co Pan zrealizował i nie będziemy na 

ten temat dyskutować. Co do zerowych kompetencji burmistrza nie chcę się 

wypowiadać i nie chcę tego komentować. Szanowni Państwo, wszyscy tutaj 

uchwalaliśmy ten budżet. Za nim głosowaliśmy, wprowadzaliśmy zmiany. Udało się 

zrealizować, oczywiście można zawsze powiedzieć, że więcej. Tutaj to, co Pan 

radny Guziński powiedział, trzeba mieć obawy i to słuszne. Nie w kontekście jakby 

pretensji, tylko w kontekście mobilizacji. Po to, żeby kolejne zadania inwestycyjne, 

bo już mamy ponad sto w tej chwili wprowadzonych, po to żeby je wykonywać  
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i żeby były realizowane. Co do oszczędności, bardzo dobrze. Bo mamy 

oszczędności, to jak przychodzą gorsze czasy, to mamy ewentualną rezerwę. To 

nie jest tak, że środki na rachunku, to jest zero. Tylko one stanowią wkład do 

pewnych inwestycji, o których my, Panie radny, rozmawiamy. Czekają nas poważne 

zadania inwestycyjne. Chociażby modernizacja oczyszczalni ścieków w Koronowie, 

która przez wiele lat nie była zrealizowana. W pewnym okresie były wnioski, były 

możliwe do pozyskania środki zewnętrzne. Nie zostało to zrealizowane. Nie w tej 

kadencji, tylko w kadencjach poprzednich, w których Pan był burmistrzem. Teraz 

my musimy te rzeczy wziąć na karb swojej odpowiedzialności, ponieważ wiemy jaki 

jest stan oczyszczalni ścieków. Wiemy jaki stan jest dróg. Ten stan dróg nie jest od 

dzisiaj. Tutaj kiedyś przewodniczący Tomasz Gordon powiedział, ile lat 

musielibyśmy żyć, żeby te wszystkie drogi zrobić. Sukcesywnie, rok do roku, te 

realizacje drogowe są robione. Ja analizowałem budżety z poprzednich kadencji 

i wiem ile dróg było zrobionych. To mieszkańcy też wiedzą, tak. Jakie drogi były 

zrobione, a jakie drogi były zwodzone. Wiele lat obiecywane było przez Pana 

osobiście np. droga do Kadzionki. Zmieniane plany, zmieniane pomysły. W końcu 

ta droga w roku ubiegłym doczekała się realizacji. Na dzień dzisiejszy doskonale 

wiemy, chyba wszyscy, jakimi planami, jakimi pozwoleniami na budowę dróg 

dysponujemy. Można powiedzieć, że w tej chwili praktycznie wszystkie projekty  

z pozwoleniami na budowę są zrealizowane, lub w trakcie realizacji, wpisane do 

budżetu. Kolejne drogi się projektują. Jest ich bardzo dużo. Bo na dzień dzisiejszy, 

jeśli wszyscy nie wiedzą, mieszkańcy może nie, bo to wiadomo, mamy w budżecie 

na rok bieżący 24 zadania drogowe, projekty plus wykonawstwo, 10 zadań wodno-

kanalizacyjnych, 9 zadań oświetleniowych i 15 zadań infrastrukturalnych. Podobna 

proporcja była w roku poprzednim. Te zadania w większości zostały zrealizowane. 

Oczywiście, to co Pani przewodnicząca mówiła, że nie została np. zrealizowana 

droga w miejscowości Tryszczyn. Wiemy jakie były z tym problemy. Zadanie jest w 

roku bieżącym wpisane i będzie w realizacji. Więc ja powiem tak. Dziękuję bardzo 

za merytoryczną dyskusję wszystkim radnym. Ale jak jest ona merytoryczna, to 

możemy rozmawiać, jeśli jest tylko subiektywna, rzucanie swoich złości i swoich 

pretensji, to jest przykre. Bo na tym forum takie rzeczy się nie powinny odbywać. 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Ja chciałem tylko odnieść się 
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do tych słów, jeśli chodzi  o tą nadwyżkę i stan pieniędzy na naszych kontach. To 

dobrze wszyscy wiem, myślę, że wszyscy to wiemy, że czeka nas olbrzymie 

zadanie inwestycyjne, jakim jest wspomniana tutaj przez radnego Skotnickiego 

oczyszczalnia ścieków. Obecnie mamy na projekt 800.000,00 zł. Pracuje nad tym 

prezes, kierownik wodociągów oraz nasze inwestycje. Według wstępnych rozmów 

może to kosztować około 60.000.000,00 zł. To są pieniądze dla mnie, dla człowieka 

bez kompetencji żadnych, zerowych kompetencji są to liczby astralne w tym 

momencie, tak. Ale musimy do tego wielkiego zadania być przygotowani. Żeby 

aplikować o środki zewnętrzne musimy mieć wkład własny. I od tego nigdy nie 

uciekniemy. Jeśli chodzi o tą oczyszczalnię, to tyle. Ja chciałem jeszcze odnieść 

się do tego zera, to jestem wychowany na zasadzie amerykańskiej armii, że 

salutuje się stopniowi nie osobie. Byłem radnym opozycyjnym przez całe 4 lata 

zeszłej kadencji i nigdy nie wpadłbym na pomysł, bo tak jestem wychowany, żeby 

burmistrzowi powiedzieć, że jest zerem. Moja żona mówi, że to jest ten rodzaj 

upadku. Ale ja uważam, że to jest zupełnie co innego moi Państwo. Przeczytam 

Państwu mały cytacik: „Fałszywa moralność, udawanie przyjaźni, serdeczności 

oraz skłonność do pouczania innych o właściwym sposobie życia, gdy samemu się 

tak nie żyje” wiecie Państwo co to jest? Ze słownika wyrazów obcych: hipokryzja.  

Radny Pan Maciej Szlagowski – Ja nie będę powielał prowadzonych tu dyskusji. 

Chciałem tylko tak krótko w kilku punktach. Najpierw skupię się na tym wykonaniu 

dochodów. Na ponad 107%, czyli mamy 130.966.368,04 zł z czego ja zawsze 

zwracam uwagę na dochody i wydatki bieżące, które dochody bieżące wyniosły 

120.331.001,59 zł. W stosunku do wydatków bieżących, które wyniosły 

104.093.058,44 zł. No to mamy tutaj prawie 16, ponad 16.000.000,00 zł różnicy. 

Tak między dochodami a wydatkami bieżącymi. Chciałbym zauważyć, że zawsze 

przez cały rok jest problem, że ta różnica między dochodami bieżącymi  

a wydatkami bieżącymi, czyli jak ja to nazywam na eksploatację. Tak inwestycje są 

majątkowe. Dochody, wydatki bieżące, to jest na eksploatację. Zawsze wynosi 

nawet nie 1.000.000,00 zł. dzisiaj w budżecie tegorocznym mamy tą różnicę rzędu 

350.000,00 zł – 500.000,00 zł cały czas to się waha. Wiemy doskonale już chyba 

przez te pół kadencji, że nie możemy dopuścić to tego, żeby wydatki bieżące 

przewyższyły dochody bieżące. I teraz fajnie, ja się cieszę, z tego co się udało. 
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Mam niedosyt z tego, co się nie udało Panie burmistrzu. Ale nikt nie jest alfą  

i omegą, ja też nie.  Życzę, żeby się udało w tym roku i następnych latach do końca 

kadencji. Bo zależy mi na tym, żeby mieszkańcy naszej Gminy, bo to oni nas 

wybrali, oni są najważniejsi, dla nich to robimy, a nie dla siebie. Jedna rzecz mnie 

tylko zawsze zastanawia, bo wszyscy skupiamy  się tylko zawsze na inwestycjach. 

Czy my, czy w Gminie realizuje się coś takiego jak koszty „życia” tej inwestycji. 

Czyli wykonać, wykonujemy raz. Wydajemy pieniądze raz. Powinniśmy wydawać je 

raz, a dobrze. To jest moja zasada. Natomiast czy nas potem stać utrzymać pewne 

inwestycje? Oczywiście nie mówię o drogach, bo są potrzebne. Nie mówię  

o sieciach wod-kan, bo są potrzebne. Nie mówię o oświetleniu. Mówię o innych 

inwestycjach. Czy są robione analizy? Na to odpowiedź może nie padnie dzisiaj. 

Bo może nas stać nawet na wykonanie czegoś, czasami, że tak powiem z cyklu 

igrzysk. Ale potem, czy jesteśmy w stanie to utrzymać? Dlatego podjąłem ten temat 

odnośnie tych dochodów i wydatków bieżących. Cieszę się, że nie wiem jak to Pani 

skarbnik zrobiła, ale może to jest majstersztyk, że przez cały rok mamy, gdzieś tą 

różnicę 500.000,00 zł, a na końcu wychodzimy 16 ponad, na plus. Oczywiście 

wydatki bieżące są wyżej planowane niż potem wykonane i to są te oszczędności. 

To cieszy. Tak jak mówię, te oszczędności na wydatkach majątkowych, no tak jak 

tutaj chyba większość radnych nie cieszy. 75% to jest tak bym powiedział dobrze, 

ale ja bym chciał żeby to było dobrze z plusem. I to Panie burmistrzu, proszę nie 

traktować jako przytyk. Tylko jako taki koleżeński, może bardziej taki ruch do 

działania. Część inwestycji tak, jak i burmistrz powiedział, przeszła na ten rok. 

Część jest zrealizowana, przepraszam będzie do końca maja w inwestycjach 

niewygasających. I tyle. Ja myślę, że możemy się czasami kłócić, czasami nie 

zgadzać. Ale jest połowa kadencji i zadbajmy wszyscy o to, żeby do końca tej 

kadencji każdy z nas w swoim zakresie, dołożył tą cegłę do tego, żeby po nas coś 

zostało, co nasi następcy będą wspominać mile. A żeby nie było żadnych rzeczy, 

które będą wspominane niemile. 

Radny Pan Stanisław Gliszczyński -  Chciałem tutaj powiedzieć w stronę Pana 

radnego Skotnickiego. No, zdecydowanie świetna filipika i serwilizm w Pana 

wykonaniu i ja ze swej strony, oczywiście też chciałbym się odnieść do tej 

hipokryzji. Myślę, że to swego rodzaju pajdokracja nam wychodzi. Ale nie może być 
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tak, że nieprawdziwe informacje Panie radny się podaje. Bo myśmy nie mieli 

możliwości wystąpienia o budowę oczyszczalni ścieków czy rozbudowę, czy 

przebudowę, czy remont, jakkolwiek by to zwał. Ponieważ pracowaliśmy bardzo 

mocno zarówno nad projektem, jak i również nad wszelkimi uzgodnieniami  

z Krajowym Programem Ochrony Środowiska. Nie pamiętam tam co to jeszcze 

było. Coś tam jeszcze było, co musieliśmy mieć uzgodnione. Aha masterplan, tak. 

No i niestety, nie było w tym momencie środków, ale to oczywiście nie chcę, żeby 

ta informacja została bez komentarza. Tylko dlatego, że prace nad tym trwały.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Dziękuję bardzo. 

Ja już definitywnie zamykam dyskusję, Szanowni Państwo. Bardzo proszę Pan 

radny Skotnicki. 

Radny Pan Tomasz Skotnicki – tak, ja nie dosłyszałem, jak to na początku było? 

Co Pan do mnie powiedział? Może Pan to powtórzyć jeszcze? Bardzo proszę. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Panie radny, ale 

bardzo proszę merytorycznie. Sam Pan mówił, więc bardzo proszę, bez tych takich 

interpersonalnych tutaj aluzji. Rozmawiajmy na tematy finansowe.  

Radny Pan Tomasz Skotnicki - Jednym zadaniem inwestycyjnym, które też 

chciałem uzupełnić jeszcze informacje do spraw np. wodno- kanalizacyjnych to jest 

wieloletnie zadanie, które nie było zrealizowane. To jest oczyszczalnia ścieków 

w Wiskitnie. Nad tym zadaniem przypominam tutaj wisiały wielosettysięczne kary. 

I one wiszą do dzisiaj. Póki tego zadania nie zrealizujemy. Więc jest tych zadań 

bardzo dużo, które trzeba jeszcze uzupełnić. Także pracujmy, rozmawiajmy 

merytorycznie. Wymieniajmy informacje, dyskutujmy i pchajmy to do przodu. Bo tak 

jak tutaj było powiedziane. Jesteśmy w połowie kadencji. Mamy dużo do zrobienia 

jeszcze rzeczy i musimy to zrealizować. Bo  mieszkańcy nas z tego rozliczą 

wszystkich. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - I jak najbardziej 

podzielam pańskie zdanie, Panie radny. Zamykam dyskusję.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Koronowo za 2020 r. 
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Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Przystępujemy do 

punktu dziewiątego porządku obrad sesji, do  rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Koronowo za 2020 r. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem  

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 17 

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” Rada Miejska w 

Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17  

głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

Uchwałę Nr XL/343/21  w sprawie  rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Koronowo za 2020 r. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Koronowa za 2020 rok: 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dziesiątego porządku obrad, do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Koronowa za 2020 rok.  

 

a) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie 

z dnia 6 maja 2021 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla 

Burmistrza Koronowa za 2020 rok,  

 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 6 maja 2021 r.  

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Koronowa za 2020 rok  

przedstawiła przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Ewa Szymańska. 

 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej dołączono do niniejszego protokołu jako 

załącznik nr 6. 

 

b) przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy  

z dnia 17 maja 2021 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Koronowie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Koronowa za 

2020 rok, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie Pan Bogusław Guziński odczytał 

Uchwałę Nr 2/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2021 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Koronowa za 2020 rok 

 

Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu jako załącznik nr 7. 
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c) dyskusja. 

 

Przewodnicząca rady Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

 

Brak głosów w dyskusji. 

 

d) podjęcie uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 17 

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” Rada Miejska w 

Koronowie uchwałę podjęła. 

 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 17  

głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

Uchwałę Nr XL/344/21  w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Koronowa za 2020 rok. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński odczytał uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Koronowa za 2020 rok.  

 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski podziękował za udzielenie 

absolutorium za 2020 r. 

Przewodnicząca rady Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk zarządziła 5 minut 

przerwy w obradach sesji. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Przystępujemy do 

punktu jedenastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Koronowo. 
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Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami 

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” Rada Miejska  

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/345/21  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Koronowo na rok 2021. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Przystępujemy do 

punktu dwunastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Koronowo na rok 2021. 
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Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami 

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” Rada Miejska w 

Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

Uchwałę Nr XL/346/21  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Koronowo na rok 2021. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Koronowie za 2020 rok. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 
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punktu trzynastego porządku obrad sesji, do w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Koronowie za 2020 rok. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami 

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 19 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/347/21  w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Koronowie za 2020 rok. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno- 

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
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w Koronowie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu czternastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno- finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Koronowie. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami 

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 19 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/348/21  w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno- 

finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Koronowie. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie  przyznania  w  roku  2021  

dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji 

zabytków. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu piętnastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  

w  sprawie  przyznania  w  roku  2021  dotacji  na  prace  konserwatorskie,  

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub 

znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami 

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Kierownik Wydziału Inwestycji 

i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – Chmielek.. 

Kierownik Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – 

Chmielek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 19 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 
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Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/349/21  w  sprawie  przyznania  w  roku  2021  dotacji  na  

prace  konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Koronowo na lata 2021 – 2027. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu piętnastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Koronowo na lata 

2021 – 2027. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami 

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie Pełnomocnik Burmistrza Koronowa  

ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Panią Żanetę Zenel. 

Pełnomocnik Burmistrza Koronowa ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Panią 

Żaneta Zenel przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Radna Pani Małgorzata Szymczak -  Chciałam powiedzieć, że zapoznałam się 

bardzo dogłębnie z tym Gminnym Programem Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Koronowo i chciałam pochwalić tutaj te informacje kluczowe, które tam 

znalazłam i które należy podkreślić, że przede wszystkim są to działania polegające 

na zapobieganiu i na profilaktyce, głównie poprzez angażowanie szkoły, rodziny 
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i społeczeństwa. To jest bardzo cenne i warte podkreślenia. Chciałam również tutaj 

dopowiedzieć, że niepokojącym jest fakt, który zauważyłam czytając program, że 

z danych pozyskanych ze sprawozdań z działalności Komendanta Komisariatu Policji 

w Koronowie, wynika że w poprzednich latach w latach 2018 - 2020, przypuszczam 

że w poprzednim roku właśnie 2019 i 2020 nastąpiła bardzo wyraźna tendencja 

wzrostowa, co do ilości postępowań związanych z przestępczością narkotykową 

w Gminie Koronowo. Co należy przypisywać tutaj myślę, znaczy myślę sobie, że i też 

jest to podparte tutaj wiedzą fachowców, czyli i lekarzy i psychologów, że jedną 

z głównych przyczyn, przyczyn wzrostu ilości przypadków nadużywania narkotyków 

czy alkoholu, jest pandemia, tak jest pandemia i teraz co z tego wynika, znaczy 

dlaczego? Dlatego, że właśnie ze względu na takie izolację tak, na, na takie 

ograniczenie aktywności społecznej czy wzrost też niepokoju czy wzrost stresu  

i teraz moje pytanie jest takie. Czy w tym kierunku, w kierunku takiego właśnie 

działania profilaktycznego i tego obserwując tendencję taką zwiększającą się ilość 

tych przypadków, czy jakieś podjęte będą konkretne działania i jakie to będą 

działania, czy wzmożone te działania zostaną? Drugie pytanie jest takie, chciałbym 

uzyskać odpowiedzi na pytanie dotyczące programu, o którym słyszałam. Program 

nazywa się „Fred Goes Net”, czy coś więcej może Pani powiedzieć o tym programie, 

bo wiem że jest on od marca 2021 roku wprowadzony u nas w Gminie. Bardzo 

prosiłabym o odpowiedź na te dwa pytania.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – To Znaczy, ja 

pozwolę sobie tu wejść w słowo. Jeśli chodzi o te podjęte działania to Państwo Radni 

otrzymaliście dzisiaj taką rozpiskę. Na waszych ławeczkach leży informacja 

dotycząca Rodzinnego Punktu Konsultacyjnego w Koronowie, który powstał w tym 

roku i który właśnie służyć ma takiej, takiemu całokształtowi pomocy rodzinom, 

dzieciom, młodzieży w Koronowie. Jest to podkreślam bezpłatny Punkt Konsultacyjny 

dla Mieszkańców, gdzie pełnią dyżury różni specjaliści: od bezpłatnych porad 

prawnych, gdzie radca prawny udziela porad, poprzez psychoterapeutów, 

psychologa, pracownika socjalnego. Godne uwagi jest to, że są tam konsultacje dla 

młodzieży, o czym tu Pani Radna wielokrotnie też wspominała na sesjach Rady 

Miejskiej, że w dobie pandemii młodzież, dzieci potrzebują pomocy i tu jest realna 

pomoc. Ten Punkt Konsultacyjny, może tu Pani Żaneta dalej już uzupełni, gdzie się 
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mieści i przybliży tak z grubsza, jak ci specjaliści tam przyjmują, bardzo proszę. Może 

tylko jedno słowo odnośnie tego, informacji na temat programu. Ja myślę, że tu 

chyba Pani Pełnomocnik przygotuje Pani informację na piśmie, dla Pani Radnej, tak 

żeby to było pełne i wyczerpujące, to jeśli chodzi o zakres tego programu. 

Pełnomocnik Burmistrza Koronowa ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Panią Żaneta Zenel  - Odpowiadając że, Odpowiadając na pierwsze 

pytanie Pani Radnej, to w Rodzinnym Punkcie Konsultacyjnym od marca tego roku, 

który mieści się w Koronowie przy ul Szosa Kotomierska 3 na drugim piętrze, można 

liczyć na pomoc psychologa w zakresie problemów związanych z używaniem 

substancji psychoaktywnych. Czyli leków, narkotyków, dopalaczy i tym podobne. 

Natomiast odnosząc się do drugiego pytania, dotyczącego programu edukacyjno- 

wychowawczego „Fred Goes Net”. Od 1 marca zostało podpisane porozumienie 

o współpracy partnerskiej z Polskim Towarzystwem Zapobiegania Narkomanii  

w Bydgoszczy. W związku z realizacją programu edukacyjno- wychowawczego „Fred 

Goes Net”, jest to program wczesnej interwencji skierowany do dzieci i młodzieży  

w wieku od 13 do 19 lat, które zostały odnotowane w związku z używaniem alkoholu  

i innych substancji psychoaktywnych. 

Radna Pani Małgorzata Szymczak - Poprosiłabym o bardziej szczegółową 

odpowiedź, ale to na piśmie bardzo proszę. Jaka ilość uczestników bierze w tym 

udział, jak są te osoby pozyskiwane czy rekrutowane, dobrze? Czy jakieś efekty już 

osiągnięto? Dobrze? Tego typu informacje poproszę.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Czy ktoś z Państwa 

Radnych jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji? Bardzo proszę, Pan 

wiceprzewodniczący Bogusław Guziński. 

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guzińki - Taki króciutki komentarz do 

wypowiedzi Pani Radnej. Chciałbym jakoś z racji mojego wcześniejszego 

doświadczenia zawodowego tutaj się odnieść do ilości tych przypadków czy 

wykrywania samych narkotyków. To wcale nie jest powiedziane jednoznacznie, że 

ilość tych narkotyków wzrosła. Na przykład w ostatnim roku, mówimy o terenie tutaj 

Koronowa, dlatego że we wcześniejszych latach tajemnicą poliszynela było to, że na 

terenie Koronowa narkotyków jest dużo. Natomiast dlaczego "wykrywczość" tak 

zwana była mała, to nie mnie to oceniać, od tego są odpowiednie służby. Mogło teraz 
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na przykład jakaś aktywizacja nastąpić i sama mobilność i sprawność służby 

odpowiedniej jest większa i dlatego może takie wrażenie jakby zdecydowanego 

wzrostu ilości narkotyków na terenie Koronowa, a wcale tak nie musi być bo  

w przeszłości tego też było dużo.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Dziękuję. Ja jeszcze 

tylko dodam, że te informacje nie tylko trafiły do Państwa radnych, one trafiły również 

do Sołtysów, a szczegóły Mieszkańcy jeżeli chcieliby poznać mogą się kontaktować 

czy z panią pełnomocnik czy szukać informacji na stronie internetowej Gminy czy 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zatem zamykam dyskusję, 

przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 19 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/350/21  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Koronowo na lata 2021 – 2027. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Województwu 

Kujawsko-Pomorskiemu pomocy finansowej w postaci pokrycia kosztów 

związanych  z wykonaniem dokumentacji projektowej oraz kosztów związanych 

z wykupem gruntów dla zadania pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 244  

w miejscowości Wtelno” i zawarcia w tej sprawie Porozumienia  pomiędzy 

Gminą Koronowo a  Województwem Kujawsko-Pomorskim.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu siedemnastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie udzielenia Województwu Kujawsko-Pomorskiemu pomocy finansowej  
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w postaci pokrycia kosztów związanych  z wykonaniem dokumentacji projektowej 

oraz kosztów związanych z wykupem gruntów dla zadania pn. „Rozbudowa drogi 

wojewódzkiej nr 244 w miejscowości Wtelno” i zawarcia w tej sprawie Porozumienia  

pomiędzy Gminą Koronowo a  Województwem Kujawsko-Pomorskim.  

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Kierownik Wydziału Inwestycji 

i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – Chmielek. 

Kierownik Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – 

Chmielek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 19 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/351/21  w  sprawie  udzielenia Województwu Kujawsko-

Pomorskiemu pomocy finansowej w postaci pokrycia kosztów związanych  

z wykonaniem dokumentacji projektowej oraz kosztów związanych z wykupem 

gruntów dla zadania pn. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 244  
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w miejscowości Wtelno” i zawarcia w tej sprawie Porozumienia  pomiędzy 

Gminą Koronowo a  Województwem Kujawsko-Pomorskim.  

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia użytkowania wieczystego 

działki ewidencyjnej nr 25/19 położonej Koronowie.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu osiemnastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie nabycia użytkowania wieczystego działki ewidencyjnej nr 25/19 położonej 

Koronowie. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz  

z załącznikiem uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Zastępcę Burmistrza Koronowa 

Pana Sławomira Marszelskiego. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Sławomir Marszelski przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 19 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  
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głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/352/21  w sprawie nabycia użytkowania wieczystego 

działki ewidencyjnej nr 25/19 położonej Koronowie. 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu „Lipkusz 5” położonego  

w Koronowie, gm. Koronowo. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dziewiętnastego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu „Lipkusz 

5” położonego w Koronowie, gm. Koronowo. 

 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz  

z załącznikami uzasadnieniem. 

Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Kierownik Wydziału Inwestycji 

i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – Chmielek. 

Kierownik Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – 

Chmielek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 19 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 19 
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głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/353/21  w  sprawie  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu „Lipkusz 5” położonego  

w Koronowie, gm. Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. Obecnych 18 radnych. Nieobecni radni: 

Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński.  

 

 

 

20.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „OGRODOWA” dla terenu położonego  

w Koronowie, gm. Koronowo. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „OGRODOWA” dla 

terenu położonego w Koronowie, gm. Koronowo. 

 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz  

z załącznikami uzasadnieniem. 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Kierownik Wydziału Inwestycji 

i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – Chmielek. 
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Kierownik Wydziału Inwestycji i Planowania Przestrzennego Pani Jolanta Dombrowska – 

Chmielek przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/354/21  w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „OGRODOWA” dla terenu położonego  

w Koronowie, gm. Koronowo. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia wkładu finansowego 

do spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie Sp. z o.o. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego pierwszego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie wniesienia wkładu finansowego do spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością pod firmą Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Koronowie Sp. z o.o. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński.. 
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Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Zastępcę Burmistrza Koronowa 

Pana Sławomira Marszelskiego. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Sławomir Marszelski przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/355/21  w sprawie wniesienia wkładu finansowego do 

spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie Sp. z o.o. 

 

22.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współdziałania z jednostkami 

samorządu terytorialnego tworzącymi Stowarzyszenie Metropolia Bydgoszcz 

na rzecz opracowania Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego (SUMP BydOF). 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego drugiego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie współdziałania z jednostkami samorządu terytorialnego 

tworzącymi Stowarzyszenie Metropolia Bydgoszcz na rzecz opracowania Planu 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego 

(SUMP BydOF). 
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Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem  

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Zastępcę Burmistrza Koronowa 

Pana Piotra Kazimierskiego. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Piotr Kazimierski przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/356/21  w sprawie współdziałania z jednostkami 

samorządu terytorialnego tworzącymi Stowarzyszenie Metropolia Bydgoszcz 

na rzecz opracowania Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego (SUMP BydOF). 

 

23.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „SIM – Bydgoski” spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością. 
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Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego trzeciego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej „SIM – Bydgoski” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem  

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński.. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Zastępcę Burmistrza Koronowa 

Pana Piotra Kazimierskiego. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Piotr Kazimierski przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 16 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 16  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/357/21  w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „SIM – Bydgoski” spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością. 
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24.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie 

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego czwartego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem  

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński.. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Zastępcę Burmistrza Koronowa 

Pana Piotra Kazimierskiego. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Piotr Kazimierski przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 16 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 16  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” 
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podjęła Uchwałę Nr XL/358/21  w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

 

25.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

warunkowej przedwstępnej umowy darowizny z Przedsiębiorstwem 

Komunikacji Samochodowej w Bydgoszczy Sp. z o.o. -  zdjęty z porządku 

obrad sesji 

Punkt zdjęty z porządku obrad sesji. 

 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego szóstego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem  

i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński.. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Kierownika Wydziału 

Wodociągów i Kanalizacji Pana Macieja Szlagowskiego. 

Kierownik Wydziału Wodociągów i Kanalizacji Pan Maciej Szlagowski przedstawił projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 
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Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/359/21  w sprawie uchwalenia wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego siódmego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 18 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę pracownika Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie Panią Ewę Borowską. 

Pracownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie Pani Ewa 

Borowska przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 
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dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/360/21  w sprawie określenia wzoru wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

gospodarstwa domowego. 

 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

bezczynność Burmistrza Koronowa. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego ósmego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Koronowa. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - O odczytanie projektu 

uchwały proszę Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie Pana 

Bogusława Guzińskiego. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie Pan Bogusław Guziński odczytał 

projekt uchwały. Wprowadzono autopoprawkę. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Otwieram dyskusję. 

Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Brak głosów w dyskusji. 

 Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Zatem zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum. Obecnych 18 
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radnych. 

Przeprowadzono głosowanie. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Stwierdzam, że 18 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

Nieobecni radni: Katarzyna Karwat, Olech Raddatz, Stanisław Gliszczyński. 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  

głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XL/361/21  w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 

Burmistrza Koronowa. 

 

29. Zapytania, wnioski i informacje. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego dziewiątego porządku obrad sesji, Zapytania, wnioski  

i informacje. 

Proszę kto z Pań, Panów radnych chciałby założyć zapytanie, wniosek, informację? 

Radny Pan Piotr Mitera -  Mikrofon usytuowany na mównicy w sali sesyjnej Urzędu 

Miejskiego w Koronowie jest głównym narzędziem rejestrującym dźwięk dla osób 

referujących uchwały Rady Miejskiej oraz zaproszonych gości. Obecnie używane 

urządzenie jest w złym stanie i próba jego przestawienia w celu dostosowania do 

wzrostu mówcy powoduje trzaski. Składam wniosek o naprawienie mikrofonu lub 

zakup nowego urządzenia. 

Radna Pani Mirosława Holka - Pani sołtys Morzewca zwróciła się do mnie z prośbą 

bym zadała pytania. Chodzi o plac zabaw w Morzewcu. I tutaj otrzymałam krótki opis 

od Pani sołtys: „W 2019 roku jak zostałam sołtysem rozpoczęliśmy jako sołectwo 

starania o naprawę placu zabaw w tym, w tamtym czasie plac wymagał drobnych 

napraw. Plac jest drewniany, od malowania, dokręcenia deski z dachu ślizgawki  

i płyty bocznej. Elementy były pozbierane przez Panią opiekującą się świetlicą. 

Najbardziej był zdewastowany bujak, który z funduszu sołeckiego został zakupiony. 

W Gminie od Burmistrza dostałam informację, że muszę to uzgodnić z M - GOK. 

Dlatego też były prowadzone rozmowy z ówczesnym Panem kierownikiem. W 2020 

roku zmieniło się kierownictwo, więc rozmowy rozpoczęłam z Panią kierownik, czego 
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skutkiem było zamknięcie naszego placu 8 marca 2020 roku. Sołectwu bardzo zależy 

na placu zabaw. Dlatego jak był robiony projekt na strefę fitness został w tym 

projekcie uwzględniony również plac zabaw. Zarówno jego rozbudowa o nowe 

urządzenia oraz naprawa istniejącego. 24 sierpień 2020 w kosztorysie inwestorskim 

został ujęty również remont istniejących urządzeń, który nie został przekazany do  

M-GOK. Po artykule w „Powiecie”, gdzie burmistrz wypowiadał się o placach zabaw,  

a mianowicie, że niektóre będą zamykane, a w pozostałych będzie trzeba oszacować 

koszty; wysyłam pismo przypominające, że może więc ma już kosztorys. Następnie 

po braku odpowiedzi na pismo z 4 maja 2021 roku napisałam pismo z zapytaniem 

kiedy Gmina w budżecie zabezpieczy środki na naprawę placu zabaw? Niestety 

odpowiedzi, odpowiedz jaką otrzymałam znowu mówi, że trwają pracę oszacowania 

kosztów wszystkich placów zabaw na terenie Gminy. Nie rozumiem dlaczego nie 

można naprawić placu zabaw Morzewcu, gdyż znamy już koszty. Drugi rok  

w świetlicy czeka bujak, a w funduszu sołeckim na rok 2021 zabezpieczyliśmy 

9.000,00 zł na nowe wyposażenie. Czy nie można tego połączyć, czy jeszcze kolejny 

rok ma być zamknięty plac i dalej niszczeć. Sołtys Morzewca”. W związku z tym 

składam zapytanie: Kiedy zostanie naprawiony plac zabaw w Morzewcu? Czy można 

połączyć naprawę razem z umieszczeniem nowych urządzeń na placu zabaw. 

Oczywiście wszystkie pisma do zapytania dołączam. I jeszcze mam jeden wniosek.  

Szanowna Pani Przewodnicząca, składam wniosek o zorganizowanie szkolenia dla 

Radnych Rady Miejskiej w Koronowie. Szkolenie powinno obejmować prawa  

i obowiązki radnego z naciskiem na uprawnienia kontrolne . Zalecane jest, aby 

szkolenie przeprowadzone było przez firmę zewnętrzną.  

Radna Elżbieta Mojzesowicz - Chciałam złożyć wniosek dotyczący wykonania 

projektu na ułożenie kostki brukowej wraz z odwodnieniem przy świetlicy wiejskiej 

w Gogolinku. Uzasadnienie takie jest, że mieszkańcy we wsi Gogolinek, na zebraniu 

wiejskim w dniu 25 maja 2021 zwrócili się z prośbą do burmistrza o wykonanie wyżej 

wymienionego projektu. A zakup kostki brukowej będzie sfinansowany ze środków 

funduszu sołeckiego. Cała inwestycja miała być wykonana z funduszu sołeckiego, 

niestety fundusz dla wsi Gogolinek, to nie jest duży fundusz i kiedy okazało się, że 

musi być wykonany tam projekt, w związku z tym niewiele środków zostałoby 

przeznaczonych na zakup kostki brukowej, a inwestycja z funduszu sołeckiego musi 
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być wykonana w całości. W związku z tym, podjęta została decyzja, że w tym roku 

rezygnujemy z zakupu kostki brukowej i z tej inwestycji, przekazując środki na zakup 

ciągnika do wykaszania trawnika. Natomiast w przyszłym roku z funduszu sołeckiego 

byłaby zakupiona kostka brukowa, a projekt byłby gotowy i w całości można byłoby 

inwestycje zrealizować. Następna, następny mój wniosek to jest: Proszę o wykonanie 

projektu drogi gminnej na odcinku od skrzyżowania drogi krajowej nr 25 na 

wysokości Szkółka Niedźwiedź do wsi Okole włącznie. Mieszkańcy tej wsi od wielu 

lat zabiegają o naprawę wyżej wymienionej drogi. Coraz gorszy stan tamtej drogi i jej 

wielokrotne naprawy nie przyniosły oczekiwanych rezultatów. W związku z tym 

uważam, że wniosek o wykonaniu projektu, a w następnych latach budżetowych 

budowa tej drogi jest jak najbardziej zasadne. I trzeci wniosek dotyczy wykonania 

projektu i budowy drogi gminnej we wsi Gogolinek od drogi powiatowej 244 do 

numeru 30 i budynku mieszkalnego, tam nie ma numeru i nie wiemy czy to będzie 

31, będącego w trakcie budowy na działce numer 5. W imieniu mieszkańców tej 

drogi, wnoszę o wykonanie projektu i budowy drogi gminnej we wsi Gogolinek,  

w części wskazanej we wniosku. Pragnę nadmienić, iż drogę tę zamieszkuje duża 

ilość mieszkańców. Stan drogi jest bardzo zły, a remont tej drogi systemem 

nakladkowym nie był możliwy. To jest wciąż ta sama droga, o którą już wcześniej 

wnioskowałam. Ona miała być, jakby ze środków na remonty, nie może być w ten 

sposób wykonana, więc musi być z inwestycji to robione. Jeszcze poproszono mnie, 

poprosił mnie Prezes Stowarzyszenia „Dolina Brdy 1956”, abym na sesji odczytała 

taki wniosek. Szanowny Panie Burmistrzu. Zwracamy się z prośbą o nieodpłatne 

użyczenie lub. Zwracamy się z prośbą o nieodpłatne użyczenie lub dzierżawę części 

działki nr 76/25 w Pieczyskach stanowiącej własność Gminy Koronowo. Nasze 

Stowarzyszenie współpracuje z Wodnym Ochotniczym Pogotowiem Ratunkowym 

oraz z Państwową Strażą Pożarną i jednostkami OSP  

w zakresie wodowania sprzętu ratowniczego wyżej wymienionych jednostek  

w Pieczyskach. Na wymienionej części działki w czynie społecznym planujemy 

wykonać niezwiązany trwale z gruntem slip do wodowania łodzi dla wyżej 

wymienionych jednostek. Jako organizacja społeczna działająca na obszarze Zalewu 

Koronowskiego oraz rzeki Brdy, promując walory turystyczne regionu, chcemy 

również przyczynić się do podniesienia poziomu bezpieczeństwa na wyżej 
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wymienionych  wodach. Nasze zamierzenie skonsultowaliśmy już wcześniej z WOPR 

oraz OSP Gościeradz, stąd nasz wniosek do Szanownego Pana Burmistrza. Jako 

organizacja społeczna pozyskaliśmy znaczną część finansowania wspomnianej 

inwestycji od samych zainteresowanych w formie społecznego wkładu. Ponieważ 

cała inwestycja będzie realizowana dla dobra i z myślą o bezpieczeństwie użytku 

wód Zalewu Koronowskiego, nie tylko turystów, ale przede wszystkim naszych 

mieszkańców Gminy Koronowo. Poza sfinansowaniem samej inwestycji, udało się     

nam uzyskać środki na pracę geodety oraz pozostałe wymagane przepisami prawa 

wymagania związane z ewentualną koniecznością podziału działki. Ważnym 

elementem będzie także montaż tablicy informacyjnej dla żeglarzy, na której znajduje 

się mapa Zalewu Koronowskiego z oznaczeniem mielizn i innych miejsc 

niebezpiecznych. Uprzejmie prosimy o wyrażenie zgody na prośbę. Nasza inicjatywa 

nie tylko poprawi bezpieczeństwo, ale przede wszystkim nie będzie w żaden sposób 

obciążać budżetu Gminy Koronowo, co jest bardzo ważne w obecnej 

popandemicznej sytuacji finansów samorządowych w Polsce, z pewnością również  

w Koronowie. Podpisał Prezes Karol Buczkowski.  

Radna Illona Pubanc - Ja pragnę złożyć wniosek w sprawie budowy ulicy 

Sienkiewicza w Koronowie. Proszę o podjęcie czynności związanych z poprawą 

warunków użytkowych na tejże ulicy. Jest ona w bardzo złym stanie jak  

i nawierzchnia także i chodnik stwarza tam wiele trudności w poruszaniu się.  

Radny Henryk Borowicz - Składam wniosek w sprawie sporządzenia projektu 

budowy drogi na działce 53 i 63 w Wierzchucinie Królewskim. W obecnym stanie  

te drogi są w bardzo fatalnym stanie.  

Radny Wojciech Orliński - Ja chciałbym się zapytać, złożyć pytanie. Czy Pan 

Burmistrz przyjmie ode mnie wniosek, żeby na przykład w formie interpelacji 

przypomnieć się Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad o rozwiązanie problemu 

ścieżek rowerowo- pieszych na trasie Koronowo, tam było Wałdowo chyba, był taki 

kiedyś Projekt do tego zrobiony przed laty. Ja już od trzech kadencji z tą sprawą  

w każdej z tych wnoszę. Ostatnio w sprawa została odrzucona, była budowana S5. 

S5 jest zrobiona i bardzo bym prosił, bo mimo że jest S5, nasilenie ruchu jest jeszcze 

większe. Ludzie chodzą rowami. Między tymi wsiami jest po dwa-trzy kilometry. Tak 

samo do Koronowa, jak i do Buszkowa, do szkoły z Nowego Dworu, z Buszkowa do 
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Lucimia, do Mąkowarska, do lekarza, do kościoła, na cmentarze. Jest to problem. 

Czasem robi się barierki kiedy wychodzi tam kilku ludzi gdzieś jakiegoś części 

publicznego, a tu plus wsie przyległe, bo i Wilcze i Łąsko i z wszystkich wsi dalej do 

tej głównej drogi dochodzą niebezpieczeństwa, dużo wypadków. Bardzo bym prosił 

o wznowienie tej sprawy i za działanie w celu wrócenia do planów, które były już 

przed laty zrobione.  

Radna Sławomira Polewana - Chciałabym złożyć następujący wniosek. Pierwszy 

dotyczy, właściwie jest w sprawie rozważenia możliwości budowy placu zabaw na 

terenach rekreacyjnych w okolicach ulicy Modrakowej i Jęczmiennej lub innej 

lokalizacji na terenie Koronowa. Z uwagi na brak przestronnego placu zabaw  

w Koronowie, wnioskuję by rozważyć budowę takiego obiektu w naszym mieście. 

Inwestycja taka wydaje się uzasadniona, na co wskazuje duże zainteresowanie 

placem zabaw przy ulicy Witosa, który jest oblegany przez dzieci, ale jest niewielki. 

Miasto powinno stwarzać odpowiednie warunki rekreacji dla mieszkańców. Z tego też 

względu proszę o rozważenie możliwości budowy takiego placu na terenach 

przeznaczonych pod rekreację. Dziękuję. Oczywiście, no zdaję sobie sprawę z tego, 

że mamy tu w planie właśnie budowę czy remonty placów zabaw na terenie Gminy, 

 w różnych sołectwach, ale tym niemniej, żeby może w dalszej perspektywie także 

nad takim problemem się pochylić. I drugi wniosek to w sprawie budowy, ale 

oczywiście najpierw opracowania dokumentacji drogi, ulicy Lipkusz w Koronowie. 

Wiadomo, że ta część, powiedzmy, Koronowa rozbudowuje się. Jest tam coraz 

więcej zabudowy jednorodzinnej. Natomiast ta droga na Lipkusz, czy jest taką drogą 

gruntową utwardzoną i jest dosyć duże natężenie ruchu, więc dobrym rozwiązaniem 

byłoby po prostu rozważenie możliwości właśnie budowy tejże drogi i sporządzenie 

niezbędnej dokumentacji.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk   - Ja również  

w imieniu mieszkańców miejscowości Tryszczyn, proszę o wykonanie nakładki na 

ulicy Rekreacyjnej w Tryszczynie na odcinku do jednego kilometra w odległości od 

ulicy Długiej. Dziękuję. Bardzo proszę Panie wiceburmistrzu. 

Zastępca Burmistrza Koronowa Pan Piotr Kazimierski - Z taką krótką informacją, 

mianowicie od 1 czerwca rozpoczynamy nabór wniosków w ramach budżetu 

obywatelskiego na rok 2022. Nabór wniosków będzie trwać od 1 czerwca do 30 
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czerwca. Mamy zabezpieczone na to 250. 000 zł środków. Wnioski można składać  

w formie elektronicznej za pośrednictwem strony internetowej dedykowanej do tego 

zadania, to jest: koronowo. Konsultacje.jst.pl, bądź w formie papierowej 

bezpośrednio w Urzędzie Miejskim, bądź też drogą pocztową. Bardzo prosimy  

o przystąpienie do prac, do składania wniosków, abyśmy mogli, byśmy mieli z czego 

wybierać i co przekazać pod głosowanie naszym Szanownym Mieszkańcom. Co 

najbardziej państwa interesuje, czego najbardziej potrzeba państwa okiem tutaj  

u nas w mieście. Więc bardzo gorąco zachęcamy do składania wniosków. Od 1 do 

30 czerwca wnioski będą przyjmowane.  

30. Składanie interpelacji. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu trzydziestego porządku obrad sesji, Składanie interpelacji. 

Proszę kto z Pań, Panów radnych chciałby założyć interpelację? 

 

Radni interpelacji nie złożyli. 

 

 31. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Koronowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2020. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu dwudziestego pierwszego porządku obrad sesji, do sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Gminy Koronowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2020. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk   - Sprawozdanie 

zostało zamieszczone na eSesji . Czy maja Państwo jakieś pytania do sprawozdania? 

 

32. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przystępujemy do 

punktu trzydziestego drugiego porządku obrad sesji, do odpowiedzi na interpelacje, 

wnioski i zapytania. 
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Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski - Odpowiadając na pytania 

oczywiście doprecyzujemy na piśmie. Najpierw odpowiadając na pytanie Szanownej 

Pani Radnej Holki. Jeśli chodzi o plac zabaw w Morzewcu, owszem, jest tak jak 

pisała Pani Sołtys, ale pamiętacie państwo w listopadzie bądź w październiku 

zeszłego roku umówiliśmy się, jak będziemy mieli kosztorys całościowy wszystkich 

placów zabaw to zrobimy to jednym przetargiem, jednym zadaniem, jedna firma, 

jedna odpowiedzialność, jedna gwarancja. Jest teraz zlecony kosztorys, albo się 

dzisiaj albo wczoraj skończył. Sprawdzę to jutro jak tylko będę miał kierowników, bo  

o tej godzinie nawet nie mogę ich teraz zawołać, ale jest to wszystko w toku. Na 

piśmie Pani dostanie szczegółową odpowiedź, jutro jak tylko sprawdzę, po prostu, 

czy już jest kosztorys zrobiony. Jeśli chodzi o projekty drogowe tutaj złożone. 

Posprawdzamy działki, posprawdzamy czy jest to, czy jest taka możliwość i jak 

najbardziej będziemy się przychylać do tego. W nowej perspektywie faktycznie 

musimy tych projektów trochę więcej robić. Zwłaszcza, że jak państwo widzicie, 

projektowanie idzie bardzo długo, niektóre projekty są po 7- 8, a niektóre nawet do 

roku robimy, znaczy robią firmy wyłonione. Jeśli chodzi o Radną Pubanc i ulicę 

Sienkiewicza, to jest również moje marzenie, w czerwonym granicie mieć ulicę 

Sienkiewicza, znaczy zrobić ją, to jest marzenie. Jeśli chodzi o Radnego Borowicza, 

sprawdzimy najpierw te działki, które Pan Radny Szanowny podał i wtedy będziemy 

wiedzieć. Jeśli chodzi zaś  

o Radnego Orlińskiego, jak najbardziej wiem, że jest odpowiedź z Generalnej 

Dyrekcji na petycję społeczną, która była teraz zbierane podpisy i była wnoszona i 

wiem, że będzie przekazywana do Warszawy. Ja już i tak poczyniłem z tą petycją też 

swoje  

i wysyłam do wszystkich posłów, którzy są w Komisji Infrastruktury Sejmowej. No 

myślę, że ta ilość podpisów to jednak coś znaczy, mam nadzieję, że dla nich również. 

Jeśli chodzi o Panią Radną Polewaną, to jak najbardziej, najpierw musimy znaleźć 

miejsce, w którym ten plac można by zlokalizować na osiedlu Tuszyny. Jeśli chodzi  

o drogę Lipkusz, sprawdzimy tylko do którego momentu mamy zrobione sieci i jak 

najbardziej uważam że jest to do wykonania. Korzystając z ostatniego słowa,  

w sumie na tej sesji, chciałbym Państwu jeszcze raz podziękować i życzyć wszystkim 

Państwu, wszystkim matkom na tej sali i wszystkim oglądającym nas matkom, 
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wszystkiego dobrego i dziękuję bardzo za uwagę. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk   - Szanowni Państwo 

ja również, może poproszę Państwa o powstanie, tak jak już Pan Burmistrz 

napomknął jest dzisiaj święto mamy, zatem obecnym tu na sali mamom, jak również 

tym nieobecnym i tym które oglądają dzisiejszą transmisję, jak również poproszę 

Panów Radnych żebyście przekazali w swoich rodzinach życzenia od Rady Miejskiej 

dla wszystkich mam. W dniu Waszego święta życzymy dużo zdrowia, pomyślności, 

optymizmu i uśmiechu na co dzień, satysfakcji, pociechy z dzieci i wnuków. To jest 

jedna okazja. Natomiast Szanowni Państwo, jutro przypada święto Samorządu 

Terytorialnego. W imieniu Radnych Rady Miejskiej składam wszystkim 

samorządowcom i pracownikom samorządu najlepsze życzenia z okazji jutrzejszego 

Dnia Samorządu Terytorialnego. Składam podziękowania za dotychczasowy wkład 

pracy i osiągnięcia na rzecz rozwoju Miasta i Gminy Koronowo. Życzę, aby  

w kolejnych miesiącach i latach nie zabrakło nam wszystkim zapału do pomnażania 

dotychczasowego dorobku oraz nowych inicjatyw, służących zarówno mieszkańcom 

jak i gościom Gminy Koronowo. Dziękuję bardzo.  

 33. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  – W związku  

z wyczerpaniem porządku obrad sesji, zamykam  obrady XL sesji Rady Miejskiej  

w Koronowie.  

 

Sesja trwała od godz. 9.00 do godz. 15.57.    

Koronowo, 03 sierpnia 2021 r. 

 

 

     Przewodnicząca Rady Miejskiej w Koronowie 

 

      /-/ Katarzyna Szulta - Romaniuk 

 

Protokół sporządziła: 

Magdalena Wanda-Joras  

Inspektor  
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Biuro Rady Miejskiej w Koronowie 

 

      

 


